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KÖZÉLET

„Szép környezet“ és „Legszebb konyhakertek“ 2014-ben

Martfű Város Önkormányzata az elmúlt 
évben is kiírta a „Szép környezet” pályáza-
tot. Az önkormányzat csatlakozott „A leg-
szebb konyhakertek”, Magyarország leg-
szebb konyhakertjei országos program-
hoz is. A Szép környezet 2014 díj, valamint 
az „A legszebb konyhakertek” mozgalom 
legeredményesebb martfűi résztvevői ok-
tóber elején vehették át az erre emlékezte-
tő okleveleket és díjakat.

Mindkét akciót Szekeres Mónika Gizel-
la önkormányzati képviselő, a városfej-
lesztési, környezetvédelmi és turisztikai al-
bizottság vezetője koordinálta.

A „Szép környezet … év” cím annak az 
ingatlantulajdonosnak, -használónak ado-
mányozható, akinek ingatlana, családi há-
za, társasháza, lépcsőháza megjelenésé-
ben harmonikusan, esztétikusan illeszke-
dik a környezetbe, és az összkép vonatko-
zásában a legszebb képet nyújtja. Az elis-
merés formája a város arculatának megfe-
lelő, az adományozott címet és évszámot 
tartalmazó felirattal ellátott tábla és okle-
vél.

A szép környezet díjjal 2014-ben máso-
dik alkalommal jutalmazta a környezetüket 
példásan gondozókat a képviselőtestület, 
három ilyen díjat kiosztva. Szép környezet 
önkormányzati elismerést vehetett át a 
Munkácsy út 90-92. lakóközösség, Budai 
Attila (Rákóczi út), és Baloghné Köles Ju-
dit.

A Karcag város által meghirdetett Leg-
szebb konyhakertek országos pályázat 
helyi fordulójának eredményhirdetésé-

re is ekkor került sor. A mintaprogram cél-
ja, hogy a konyhakertek, zártkertek vissza-
kapják régi funkcióikat, tulajdonosaik meg-
termeljék a számukra szükséges zöldsé-
get, gyümölcsöt.

Martfűn a pályázat mind a hat kategóri-
ájában voltak indulók. Balkon kategóriá-
ban Hangodi Zsolt, zártkert - zöldséges 
kategóriában Tóth-Fekete Mihály, Zártkert 
- vegyes kategóriában Törőcsik Károly, a 
mini kertek versenyében Tóth Andrásné, a 
normálméretű kertek tulajdonosai között 
Sebestyén Gábor végzett az élen. Zártkert 
vegyes kategóriában, sütőtök ültetvényé-
ért különdíjat vehetett át Sléder Ferenc.

A Magyarország legszebb konyhakert-
je pályázat országos eredményhirdeté-
sére november 21.-én a Földművelésügyi 

Martfűi díjazott az Európai Mobilitási Hét országos kampányában
A legjobb helyi szervezők díjazásával 

zárult az Európai Mobilitási Hét és Autó-
mentes Nap Nemzeti Fejlesztési Miniszté-
rium által koordinált hazai kampánya 
2014. december 17-én, Budapesten. A 
legszorgosabb helyi szervezők egyike-
ként, Szekeres Mónika Gizella is átvehette 
az országos elismerést.

A közösségi, kerékpáros és gyalogos 
közlekedésre buzdító nemzetközi ese-
ménysorozat programjait 49 ország egy 
időben, szeptember 16. és 22. között ren-
dezi meg. A programsorozathoz csatla-
kozó hazai települések száma folyamato-
san emelkedik, 2014-ben 145 magyar te-
lepülés – köztük Martfű – vett részt az egy-
hetes kampányban.

Cégek, nevelési és oktatási intézmé-
nyek, családok és helyi közösségek csat-
lakoztak az európai autómentes nap mart-
fűi programjához, mely szeptember 22-én 
egész napos rendezvénysorozattal erősí-
tette a környezettudatos viselkedés fon-
tosságát városunkban. Az Európai Mobili-
tási Héthez, a kerékpáros közlekedésre 
irányítva a figyelmet, Martfű második alka-
lommal csatlakozott az elmúlt évben.

A rendhagyó hétfői nap szervezője, 
Szekeres Mónika Gizella önkormányzati 

Minisztériumban került sor. A díjakat Faze-
kas Sándor vidékfejlesztési miniszter és 
Kovács Szilvia ötletgazda, Karcag város 
alpolgármestere adta át.

Országos díjat vehetett át balkon kate-
góriában Hangodi Zsolt és Hangodiné 
Földvári Edina, Zártkert - zöldséges kate-
góriában Tóth-Fekete Mihály és Tóth-Fe-
kete Mihályné. Törőcsik Károly és felesé-
ge Szín Mária pedig megerősítő különdíj-
ban részesült.

Az önkormányzat városfejlesztési, kör-
nyezetvédelmi és turisztikai albizottsága, 
a zsűri tagjaiként, két alkalommal tekintet-
te meg a kerteket, az országos díjazás kö-
vetelményeként, képekkel is dokumentál-
va a kertbejárásokat.

Herbály Jánosné

képviselő felhívásokban biztatta a martfűi-
eket arra, hogy aki teheti, ezen a napon 
gyalogosan, tömegközlekedési eszközzel, 
vagy kerékpárral érkezzen a munkahelyé-
re, az óvodákba, iskolákba, közintézmé-
nyekbe.

A kampány országos záróeseményén 
a tárca hagyományosan megköszöni a te-
lepülések és a regionális szervezők pél-
dás szorgalommal végzett munkáját, krea-

tív ötleteit. A kerékpárjutalmakat és elisme-
rő okleveleket Szabó Zsolt fejlesztés- és 
klímapolitikáért, valamint kiemelt közszol-
gáltatásokért felelős államtitkár adta át a 
legjobb szervező önkormányzatok és a 
legszorgosabb helyi szervezők részére. 
Ez utóbbi elismerést Szekeres Mónika Gi-
zella önkormányzati képviselő, a városfej-
lesztési, környezetvédelmi és turisztikai al-
bizottság vezetője is átvehette.  Herbályné

Mese-párnák a gyermekkönyvtárban
Csodálatos mese-párnákkal gazdago-

dott a gyermekkönyvtár az érdekeltségnö-
velő pályázatnak köszönhetően. Tíz fel-
hőcske és tíz napocska várja ezentúl a 
gyermekeket, hogy rajtuk kucorogva hall-
gassanak nálunk mesét, muzsikát. Óvo-
dás, kisiskolás csoportokat hívtunk, pró-
bálják ki, kényelmes-e a mesehallgatás az 
új párnákon ülve. Az aprónép lelkesedésé-
ből ítélve, a legjobb párnákat választottuk 
erre a célra.

Dr. Székácsné Tálas Gabriella

könyvtárvezető
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ÖNKORMÁNYZAT

Digitális mozifejlesztés, pályázati támogatással

Pályázatot nyert az önkormányzat  a 
Martfű Városi Mozi technikai fejlesztésére, a 
vetítéshez szükséges projektor és szerver 
beszerzésére, a mozi gépház átalakítására. 
Az Emberi Erőforrások Minisztériuma az „art” 
mozi hálózat digitális fejlesztésének 2014. 
évi támogatásáról szóló rendelete alapján 10 
millió forint vissza nem térítendő pénzügyi tá-
mogatást ítélt meg erre a célra. A pályázati 
támogatás 60%-os, a beruházás teljes költ-
sége nettó 16,6 millió forint.

A mozi technikai fejlesztésére irányuló pá-
lyázat néhány napos határidővel jelent meg, 
így a még nyitott kérdésekre együttesen 
igyekezett megoldást találni a képviselőtes-
tület, a 2014. november 27-i ülésén. A pályá-
zat benyújtásához szükséges 4 milliós ön-
rész, a kétéves működtetési kötelezettség és 
az üzemeltetés költségeinek biztosítása 
megosztotta a testületet. 

A soros vetítés 2004-ben szűnt meg Mart-
fűn, a mozigépek elavultak.

– Történelmi pillanat, hogy minisztériumi 
támogatással korszerű berendezésekhez 
juthatunk. Ez egy új kulturális lehetőség len-
ne – érvelt a pályázat benyújtása mellett Asz-
talos Árpádné, a mozit üzemeltető művelő-
dési intézmény vezetője, hozzátéve, hogy a 
város 2014-20-as kulturális stratégiájának 
készítését megelőző közvélemény-kutatás 
során és az őszi választási fórumokon is je-
lentős igény mutatkozott a mozi újraindításá-
ra.

A megújuló mozi a tiszazugi térségben, 
területi lefedettséggel működne. Az új eszkö-
zök más rendezvények vetítési igényeit is ki-
szolgálnák.

– A kultúra elkötelezett híve vagyok, még-
is ellene kell, hogy szóljak. Annak idején a 
mozi vetítés Martfűn a teljes fokú érdektelen-
ség miatt fejeződött be – emlékeztetett dr. Ur-
bán-Szabó Béla, a pénzügyi, ügyrendi és vá-
rosfejlesztési bizottság vezetője.

– A művelődési központ épülete félkarú 
óriás a mozi terem kihasználtsága nélkül. Ez 
a fejlesztés minőségi ugrást jelentene, ami-
vel egy értékes tartalék elemet lehetne visz-
szahozni – hangsúlyozta Rágyanszky István, 
a művelődési, oktatási, sport, civil és egyházi 
kapcsolatok bizottságának vezetője.

– Meg kell szólítani, be kell vonzani a fia-
talokat, amihez a mozi újabb lehetőséget kí-
nál – fogalmazott Szekeres Mónika Gizella.

– Martfű lakosságának nagy többsége 
idős. Az itt élők keveset tudnak szórakozásra 
fordítani. Nem a cél ellen vagyok, de reálisan 
megvizsgálva, nincs Martfűn a mozira fizető-
képes kereslet – figyelmeztetett Vass Éva.

– Valamennyi érvelés helytálló. Fontos a 
szórakozási lehetőségek bővítése, különö-
sen a fiatalok számára, és jelentős a várható 
értéknövekedés is. A fizetőképes keresletet, 
az önkormányzat gazdasági helyzetét és az 
üzemeltetési költségeket is figyelembe véve, 
nem tudok dönteni, nem fogok szavazni – je-
lezte dr. Papp Antal polgármester.

Végezetül a képviselőtestület, egy nem 

szavazat és két tartózkodás mellett, támo-

gatta a pályázat benyújtását.

* * *

A 2014. december 18-i képviselőtestületi 

ülésen a támogató minisztérium és az önkor-

mányzat közötti szerződéstervezet elfoga-

dására is sor került. Ekkorra a mozi üzemel-

tetési költségeire vonatkozó részletes számí-

tások is a képviselők rendelkezésére álltak.

A vártnál kevesebb pályázati támogatás 

és ezzel együtt a nettó 6 millióra emelkedett 

önkormányzati önrész miatt a pénzügyi, ügy-

rendi és városfejlesztési bizottság nem támo-

gatta a szerződés megkötését. Dr. Urbán 

Szabó Béla ismét felhívta a figyelmet az ön-

kormányzat szociális támogatási lehetősé-

geinek szűkülésére, a növekvő elszegénye-

désre és az elvándorlás fokozódására.

– A döntés arról szólhat, hogy megér-e 

nekünk egy ilyen technikai fejlesztés 6 millió 

forintot. Azt is figyelembe kell venni, hogy mi-

ként lehetne kihasználni ezt a technikát más 

területeken, az oktatásban, a nevelésben, az 

ifjúsági és civil programok támogatásában – 

erősítette a pályázati elképzelés megvalósí-

tását Gonda Istvánné. – Az ország költség-

vetésében megszüntetik az önkormányzatok 

eddigi segélyezési támogatását. Ha a meg-

szokott szociális támogatást akarjuk tovább-

ra is biztosítani, az valóban sokba kerül az 

önkormányzatnak, de mindemellett a fejlő-

désről sem mondhatunk le – utalt a pénzügyi 

bizottság álláspontjára az alpolgármester.

Az itt élők szociális helyzete, a beruhá-

záshoz szükséges önkormányzati önrész és 

a mozi várható üzemeltetési költségei alap-

ján, Vass Éva egyenesen vállalhatatlannak 

minősítette a mozi újraindítását.

– Ez egy komoly szakmai feladat, amit 

több hónapos munkával elő kell készíteni. Az 

új eszközökkel, a 3D technikával, az új vizuá-

lis kultúrával garantáltan értékes programo-

kat nyújtanánk. Egy olyan elemet emelnénk 

be szolgáltatásaink körébe, amely vonzóvá 

tenné, bővítené a kulturális kínálatot. A mozi 

működése során új pályázati lehetőségek 

nyíl-nak meg előttünk, és lesznek pályázatok 

az art mozik működésének támogatására is 

– tájékoztatott Asztalos Árpádné, hozzátéve, 

hogy komoly tervezéssel, marketing munká-

val, kapcsolatépítéssel, mindent megtesz-

nek a mozi népszerűsítéséért és gazdasá-

gos működtetéséért. A városfejlesztés ma 

már kulturális területen indul. Ennek és a tu-

risztikai szolgáltatásfejlesztésnek is része le-

het a mozi. A Művelődési Központ igazgató-

jaként komoly szakmai feladatot lát abban, 

hogy kínálatukkal arra ösztönözzenek, hogy 

akiknek erre anyagi lehetőségük van, mind 

nagyobb arányban vegyenek részt program-

jaikon.

Az art mozi térségi szerepköre is új kihí-

vást jelent az intézmény számára, amit akci-

ókkal, bérletcsomagokkal és a személyes 

kapcsolatokkal is erősíteni kell.

Dr. Papp Antal polgármester is a megújuló 
mozi kistérségi szerepében lát lehetőséget, 
valóban friss filmek vetítésével. Ezzel együtt, 
ezen az ülésen is a tartózkodás mellett dön-
tött. Végül öt igen, két nem szavazattal és 
egy tartózkodással, zöld utat kapott az „art” 
mozi, valamint a 10 milliós pályázati forrásból 
és 6 milliós önkormányzati hozzájárulásból 
megvalósuló technikai beruházásra vonatko-
zó szerződés.

A mozi fejlesztés részleteiről, a pályázat 
technikai, turisztikai és kistérségi jelentősé-
géről, január közepén Asztalos Árpádnét kér-
deztük.

– Az art mozi kialakítására vonatkozó el-
határozásával az önkormányzat egy olyan 
hosszú távú fejlesztést hajt végre, amellyel 
ismét működőképessé, az új típusú digitális 
rendszerrel működtethetővé teszi a mozit és 
a mozi termet.

Az egyik vonal, hogy egy korszerű techni-
kát szerzünk be, aminek a vételára gazdasá-
gi számítások szerint két év alatt kitermelhe-
tő, a másik pedig az, hogy az itt élők és a tér-
ség lakosai számára új szórakozási lehető-
séget kínál a város, térségi szerepét is erősít-
ve. A Tiszazugban, egészen Szentesig, nem 
működik digitális mozi, art mozi. Törökszent-
miklósi és mezőtúri nézőkre is számítunk.

Martfűn nagy hagyományokra tekint visz-
sza a mozi működése, ami tízéves szünetel-
tetéssel indul újra. Felméréseink szerint so-
kan várják ennek a szórakozási formának a 
beindítását. Itt főleg a fiatalokra, fiatal csalá-
dokra gondolok, de a nyugdíjasokra is, hi-
szen sok olyan film van, ami őket is érdekel-
heti. 3D-s filmeket is vetítünk majd, amelyek 
a pályázatban szereplő szemüvegekkel, egy 
újszerű mozi élményt nyújthatnak.

Ez év tavaszán szeretnénk indulni a vetí-
tésekkel, de ez függ a közbeszerzéstől és a 
gépek beüzemelésétől is. A társ mozik ta-
pasztalatai alapján fél évre lesz szükség, mi-
re ismertséget szerez, beáll a rendszer, és a 
város és a térség lakói is rendszeresen 
igénybe veszik.

Az új, digitális mozi technológia beépítése 
mellett időszerű a színház- és mozi terem tel-
jes felújítása is. Ehhez figyeljük és szeret-
nénk igénybe venni a várható európai uniós 
rekonstrukciós pályázati lehetőségeket. Má-
sodik ütemben pedig egy kis klub mozi terem 
kialakítására készülünk, a filmklubszerű, eu-
rópai, magyar és egyéb művészfilmek vetíté-
sére.

Komoly munka vár ránk, hiszen az önkor-
mányzat azt szeretné, hogy a megújult film-
színház rentábilisan működjön, új munkahe-
lyet is teremtve az üzemeltetésével – hang-
súlyozta Asztalos Árpádné, bízva abban, 
hogy újra sikeres ágazata lesz a művelődési 
központnak a mozi.

Herbály Jánosné
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2015 új önkormányzati kihívásokkal

A polgármester- és képviselőválasztás, 
a képviselőtestület megalakulása óta több 
területen új irányt vett az önkormányzat te-
lepülés- és közösségépítő tevékenysége. 
A személyi összetételét tekintve régi-új 
képviselőtestület meghatározó tagjaként, 
dr. Papp Antal polgármester tevékenysé-
gét is várakozás és fokozott figyelem öve-
zi.

– Az elmúlt alig több mint két hónapban 
visszatért a város a Tiszaföldvári Önkor-
mányzati Tűzoltó Parancsnokság kötelé-
kébe, birtokba vehették az itt élők a felújí-
tott sportcsarnokot, újraindult a városi hon-
lap fórumfelülete és a Tisza Takarékszö-
vetkezet károsultjai is hatékony önkor-
mányzati segítséghez jutottak.

 A teendők sora 2015-ben is folytatódik. 
Az év első időszakában kiemelt feladat a 
költségvetés összeállítása. A város veze-
tőjét erről is kérdeztük.

– Mindenkit nagy szeretettel és tiszte-
lettel köszöntök és boldog új évet is kívá-
nok. Először is összefoglalnám, hogy mi 
történt az előző két hónapban. Kezdeném 
az elsővel, hogy a tűzoltósággal sikerült 
megállapodásra jutnunk. Martfű 2012 óta 
nem fizet hozzájárulást a tiszaföldvári tűz-
oltóságnak. Ezt bíróságra vitte Tiszaföld-
vár, és meg is nyerte a pert. 2012-ben ki is 
fizette a kétmilliós hozzájárulást az önkor-
mányzat, de a következő két évben nem. 
Ahogy idekerültem, rá egy hétre kezdődött 
volna a per. Értelmetlen lett volna peres-
kedni a továbbiakban, ugyanaz a döntés 
született volna. Átmentem a tiszaföldvári 
polgármester úrhoz, Hegedűs Istvánhoz, 
és megbeszéltük, hogy Martfű hajlandó ki-
fizetni az eddigi tartozásait, ők viszont – ha 
úgy gondolják – akkor engedjék el a kama-
tokat, illetve az egyéb költségeket. Gyors 
megegyezés született, és a bírósági tár-
gyalás is abbamaradt. 

Felmerült sokakban, hogy a városi hon-
lapon meg kéne adni a fórum lehetőséget, 
hogy hozzá lehessen szólni a megjelent 
hírekhez. Ezt is sikerült rendezni. Azt hoz-
záteszem, hogy most már nem annyira ak-
tívak az emberek ezen a fórumon, hisz 
több más lehetőség, közösségi oldal és fó-
rum van, ahol napi kapcsolatban állnak 
egymással. 

Ezen kívül ott van a sportcsarnok át-
adása is. Nagyon jó ötletnek tartottam a 

tés tárgyalásának első fordulója január vé-
gén, a második forduló pedig február vé-
gén lesz. A költségvetés tárgyalása után 
remélhetően indulhatnak a tervezett beru-
házások. A pályázati lehetőségeket azon-
ban ma még nem látjuk.

– A hulladékgazdálkodás hazai átala-
kulása, a hulladékszállítók fokozatos álla-
mi kézbe kerülése, az önkormányzati kft. 
hulladékgazdálkodási ágazatának műkö-
dése és az idei évtől bevezetésre kerülő 
szelektív hulladékgyűjtés is komoly kihí-
vás elé állítja az önkormányzatot.

– Martfű tavaly április óta végzi a hulla-
dékgazdálkodást, másfél, kétéves előké-
szítés után. Közel 60 millió forintot fordított 
erre a város, gépkocsi vásárlással, az épü-
let, a telephely kialakításával, a dolgozók, 
a szerződések összességében ennyibe 
kerültek eddig. A lassan hároméves hulla-
dékgazdálkodási törvény rengeteget vál-
tozott közben, és ezek a változások mindig 
pénzkiadással járnak. A beruházásokat 
növelni kell, vagy egy hulladékválogatót 
kell hozzátenni, vagy el kell indítani a sze-
lektív hulladékgyűjtést.

Január 1-jétől el kell kezdenünk a sze-
lektív hulladékgyűjtést. Ez valószínűleg 
úgy fog történni, hogy zsákokat adunk ki a 
lakosságnak. A különböző színű zsákokba 
más-más hulladékot lehet majd különválo-
gatva, szelektíven belerakni. Ha lenne hul-
ladékválogató művünk, ami a legolcsóbb 
is 50-55 millió forintba kerül, akkor a 
hulladékot még külön átválogatva lehetne 
leadni a lerakóba.

A hulladéklerakás kérdése is változott 
időközben. Eddig Kecskemétre hordták a 
hulladékot, december eleje óta Kétpóra vi-
szik, ami rövidebb utat, kevesebb üzem-
anyagot jelent. A hulladéklerakás ára kicsi-
vel több, mint a kecskeméti lerakóban, de 
ez bejön az úton, és ráadásul időben is jó-
val kevesebb. A zöldhulladék lerakása vi-
szont majdnem tizedébe kerül, mint az elő-
ző helyen.

A hulladékkezeléssel és magával a 
nonprofit kft-vel kapcsolatban január 15-
én ül össze a kft. felügyelőbizottsága és a 
pénzügyi bizottság, megvizsgálva, hogy a 
tavalyi év mennyire mondható sikeresnek, 
illetve milyen változásokra van szükség.

Több más változtatás is történt a költsé-
gek csökkentése érdekében. Hogy ez a te-
vékenység nyereséges lesz, nem hiszem, 
mert a jogszabályok változnak, ami mindig 
beruházásokkal jár. A hároméves hulla-
dékkezelési törvényt több mint három-
százszor módosították. Ebben eligazod-
ni… Nem egyszerű egy működési enge-
délyt vagy egy telephely engedélyt vég-
hezvinni. Ez valóban sikerült Martfűnek, 
nem kétséges. Azt azonban, hogy a hulla-
dékszállítással mit fogunk kezdeni a jövő-
ben, a képviselőtestület dönti majd el.

– Áttekintette a képviselőtestület no-
vember végén az ivóvíz- és csatorna-
szolgáltatást. A Tiszazugi Ivóvízminőség-
javító Program keretében jelentős beruhá-
zások várhatóak ebben az évben. Az 
ivóvízminőség mellett a belvízelvezetés 
terén is problémákkal küzd a település.

csarnok hőszigetelését illetve a felújítását, 
ami meg is történt. Az is az előző vezetés-
nek írható jóvá, és szimpatikus ötlet volt, 
hogy a belsejét is elkezdték felújítani. Saj-
nos nem teljes egészében, csak egy ré-
szét. Ebből vannak kisebb-nagyobb gon-
dok, mert a gumiréteg vastagságát meg-
változtatták menet közben. Ez közbeszer-
zés alá tartozott, viszont a közbeszerzés-
ben nem volt módosítás. Ezt is rendezni 
kell.

A tűzoltóságra visszatérve, volt egy 
olyan döntése is a testületnek 2012-ben, 
hogy nem a tiszaföldvárival, hanem a szol-
nokival kötöttek támogatási megállapo-
dást, ami egy polgárjogi szerződés. Az el-
ső évben itt is kifizették a kétmillió forintot, 
de 2013-ban és 2014-ben nem. Azóta már 
jelentkezett nálam a vezető, kérné az el-
maradt összegeket. Próbálunk ebben is 
megállapodásra jutni, hogy ne kelljen két 
helyre fizetnünk ezt az összeget.

A sürgető feladatok megoldásának egy 
része áthúzódik erre az évre, amelyeket 
gyorsan, az év elején zárni kell és fogjuk is 
zárni.

– Márciustól átalakul a szociális támo-
gatási rendszer. Milyen hatással lehet a 
támogatások átalakítása és központosítá-
sa az önkormányzat gazdálkodására?

– Már novemberben kezdődik a költ-
ségvetés készítése, ilyenkor pedig a kidol-
gozása. Jogszabály szerint január 5-én 
kell megjelennie, hogy mennyi állami tá-
mogatáshoz jut az önkormányzat. Jelen-
leg úgy néz ki, hogy a tavalyi évhez képest 
30 millió forinttal kap kevesebbet az önkor-
mányzat, ami komoly összeg. A szociális 
törvény, a szociális támogatások átalaku-
lása miatt újabb 60 millió forintos elvonás 
lesz majd az önkormányzattól, vagy lega-
lábbis ennyit kéne beleraknia az önkor-
mányzatnak, hogy szociális kérdésekben 
ugyanazt a szintet tudjuk képviselni, mint 
amit eddig.

Települési adót vethet ki az önkormány-
zat, de én ezt nem támogatom, mert csak 
magánszemélyekre alkalmazható. Ahhoz, 
hogy 60 millió forintot behozzunk, minden 
egyes martfűi állampolgárnak tízezer fo-
rintot kellene befizetnie éves szinten a 
kasszába. Ez szerintem nem vállalható fel, 
viszont így a segélyezési lehetőség csök-
ken. Több száz embert fog érinteni, hogy 
nem tudunk annyi támogatást adni.

Ez nem minden önkormányzatot érint, 
de Martfűt igen. Nálunk nem lesz lefedez-
ve ez az összeg, és nem is tudjuk előte-
remteni. Mindenképpen át kell dolgoznunk 
a szociális rendszerünket.

További elvonások is jelentkeznek. Ta-
valy az iparűzési adókból adóerő képes-
ség miatt a tervezetben 104 millió forint el-
vonás szerepelt, az idei évben ez az ösz-
szeg 140 millió forint lehet. Ez mindig így 
volt, a megszorítások általában a választá-
sok után történtek meg. A helyi költségve-

ÉVINDÍTÓ BESZÉLGETÉS DR. PAPP ANTAL POLGÁRMESTERREL
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fesztivál Martfűn, ezért bízom benne, hogy 
megegyezésre jutunk.

A belépőjegyekre vonatkozóan: azt 
nem mondom, hogy hétvégén és az esti 
órákban legyen kedvezmény a martfűiek-
nek, hiszen akkor nagyobb a forgalom ál-
talában, de hétköznapokon illetve délelőt-
tönként vagy a kora délutáni órákban én 
ezt el tudom képzelni. Ezekben az idősza-
kokban sokkal kevesebben vannak, vi-
szont a költségek állandóak. Ez is megbe-
szélés kérdése a vállalkozóval.

– Ismét egybeforrhat Martfű nevével a 
Tisza Cipő márka.

– Ami visszajön Martfűre, az a márka 
védjegy tulajdonosának cége, amely a Ti-
sza Cipőket is gyártja. A termelés várható-
an tavasszal, árpilis környékén kezdődhet. 
Először a cipőgyártással kezdené a cég, 
azt hozná vissza, később a bőrdíszműves 
termékek gyártását, majd a kutatásfejlesz-
tést valamint a ruha- és textilgyártást is 
Martfűre telepítené.

A Tisza Cipő Zrt. is jelezte, hogy vissza-
hozna termelést Martfűre, cipő- és más 
termékek gyártását is. Remélem, hogy 
előbb-utóbb a Tisza Cipőgyár volt területe 
megtelik ilyen üzemekkel.

Ipari parkként most csak egy terület 
szerepel a nyilvántartásban, a Kövér-ma-
jor részeként. A korábban közel 15 hektá-
ros terület nagy részét időközben értékesí-
tette az önkormányzat, így Martfűnek azon 
a területen 4 hektárja maradt.

Az ipari park arról szól, hogy különböző 
nagyságú területen, több cég is működik. A 
jelenlegi terület erre nem alkalmas, már 
azért sem, mert a mellette lévő terület már 
Földvárhoz tartozik, a másik oldalon lévő 
terület pedig állami kézben van. Az állam 
felé kérelmet nyújtottunk be a terület egy 
részének átadására, amire remélem, hogy 
előbb-utóbb pozitív válasz érkezik. Ipari 
park számára azonban jobb területek is kí-
nálkoznak: a növényolajgyár mellett van 
két kisebb területünk, illetve a sörgyártól 
északra lévő és a Rákócziújfalu felé lévő 
terület is szóba kerülhet. Az egészből egy 
nagy ipari parkot lehetne kialakítani, amire 
már, a mérete alapján, pályázati támoga-
tás is igénybe vehető.

Jobban zártuk az elmúlt évet pénzügyi-
leg, mint várható volt, 200 millió forint fölött 
lesz a megtakarításunk. A lekötött betétek-
re azonban most alacsony a kamat. Azon 
is gondolkodunk, ha lesz ilyen pályázati ki-
írás, hogy naperőművet kellene építeni 
Martfűre. Ez nem jár semmilyen szennye-
zéssel, és van olyan területünk, pl. a régi 
szeméttelep helye, ami másra nem, de er-
re alkalmas lehet. Egy 3-4 hektáros terüle-
ten már elég komoly teljesítményű naperő-
mű építhető, amellyel éves szinten közel 
40 millió forintos bevétellel számolhatna 
az önkormányzat, stabilan, akár 40 évig.

Vannak ötleteink, meglátjuk, hogy mi 
lesz belőlük. Szóba került a kertészet újra-
indításának lehetősége is. A felmérés 
megindult, elkezdünk számolni, hogy 
mennyibe kerülne. Kész szerkezetben 
gondolkodva, egy üvegház négyzetméter-
ára közel 35 ezer forint, ha nem fóliában 
gondolkodunk. Megnézzük, hogy hány fő-

– A víz- és csatornamű helyzetét a 
Bácsvíz vezetőivel értékeltük. Sok kérdés 
fogalmazódott meg képviselőkben és ma-
gánemberekben egyaránt. A víz minőségi 
problémáira több megoldás is folyamat-
ban van. Az ivóvízminőség-javító program 
keretében új kút fúrására kerül sor, és új 
medence is épül a vízműtelepen. Ha az új 
kutat üzembe állítják, akkor a másik kutat 
kitisztítják, szűrőt cserélnek, javítások 
lesznek azon is. Biztosan javulni fog az 
ivóvíz minősége.

A vízvezeték rendszerünk is elég régi, 
elavult, egy részében vascső, más részé-
ben azbesztcső. Ezeknek a cseréje min-
denképpen indokolt. Fel is hívtam ezzel 
kapcsolatban a vezető figyelmét, hogy mi-
nél hamarabb el kell végezniük ezeket a 
munkákat, még úgy is, hogy bérleti díjat 
addig nem fizetnek részünkre. A Bácsvíz 
Zrt. bérleti díjat fizet a martfűi rendszer 
után. A bérleti díj megállapítása is pontosí-
tásra szorul, legalább a duplájának kellene 
lennie a tényleges bérleti díjnak.

Jeleztem a szolgáltatónak a szennyvíz-
problémákat is. Az ófalui részen, főleg a 
Hunyadi úton és az onnan levezető utcá-
kon nagyobb esőzéskor a szennyvíz is ki 
szokott önteni. Kértem, hogy akár egy 
újabb szennyvízcsatorna lerakásával illet-
ve bővítésével és nagyobb szivattyúk be-
tételével próbáljanak változtatni ezen, ami 
meg is történik. A Bata lakótelep egyesített 
esővíz- és szennyvízcsatornája miatt a 
pincékbe be szokott ömleni a víz. Ez a csa-
tornarendszer mélyen van, és így nem 
megfelelő az elvezetése. Igazán jó megol-
dást a szennyvíz és az esővíz rendszer 
különválasztása jelenthet. Ha a Geszte-
nye sor felújítására sor kerülne – remél-
jük, minél hamarabb –, ezt mindenképp 
előtte kellene megtenni.

– Új kitörési pontokat jelent Martfű szá-
mára, hogy társadalombiztosító által tá-
mogatott kezelésekkel bővül a Martfű Ter-
mál SPA szolgáltatásainak köre. Az önkor-
mányzattal együttműködve, az ÖrökZöld 
Tisza Fesztivál is új lendületet vehet.

– Sok beszélgetést lefolytattunk már 
Tomasovszky Lászlóval. Összetett a kér-
dés, mert a strand, a szálloda illetve az 
egészségügyi szolgáltatás fejlődése a vál-
lalkozónak köszönhető elsősorban, a vá-
ros csak a lehetőségeket biztosítja. Sokan 
nem tudják, hogy a termálkút a mai napig 
az önkormányzat tulajdona, ami 13 évvel 
ezelőtt át lett adva ingyenes használatra a 
vállalkozónak.

Az ÖrökZöld Tisza fesztivállal kapcso-
latban is egyeztettünk. A Martfű Termál 
SPA szívesen megrendezné ismét a fesz-
tivált, de finanszírozni nem tudja. Úgy be-
széltük meg, hogy az idegenforgalmi adó 
100 forintos emelésével növekvő önkor-
mányzati bevételt és az ez után kapott ál-
lami támogatást is visszaforgatnánk a 
fesztivál megrendezésébe. Ez több mint 3 
millió forint, a vállalkozó azonban legalább 
5 millió forintot igényelne erre a célra. Jó a 
hely is, ahol a fesztivált rendezte, de az is 
tény, hogy az ő kiszolgáló egységei lehet-
nek ott elsősorban. Hiányozna egy ilyen 

állású emberre volna szükség, és hányat 
lehet közmunkásként vagy szociális mun-
kásként alkalmazni. Egy-két ilyen fix épít-
mény jó lenne Martfűnek is, és néhány fó-
lia még mellé beleférhetne. A kertészetben 
meg tudnánk termelni a szükséges virágo-
kat illetve a zöldségek egy részét a konyha 
számára.

A civilszervezetek Martfűn erősek és jól 
működnek. Megtalálják azokat a területe-
ket, ahol be tudnak illeszkedni. A sportélet 
szintén erős, és az önkormányzati sporttá-
mogatás is jelentős. Persze hallottam 
olyat is, hogy az egyik településen nézzük 
meg, mennyivel többet adnak a focira. Ez 
tényleg igaz, de ott semmi más sportese-
ményre nincs támogatás. Martfűn a tavalyi 
évben is több mint 15 millió forintot költött 
sporttámogatásra az önkormányzat, ami 
azért egy nagy összeg. Ennek ellenére 
próbáljuk különböző támogatások útján 
ezt a keretet bővíteni. Lehet pályázni a lát-
ványsportok támogatására a TAO-pályá-
zatban, ahol nálunk a foci és a kézilabda, 
ami szóba jöhet. Szakértőket is felkérünk 
ezzel kapcsolatban. A februári kiírások so-
rán ebbe mindenképpen bele fogunk len-
dülni, mind a beruházások terén, mind a 
feladatfinanszírozásban. Nagyobb és ki-
sebb cégek is nyitottak abban, hogy átcso-
portosítsák a társasági adójuk egy részét 
erre a célra. Ezeket az összegeket beru-
házásra is lehet fordítani, gondolok itt a 
sportcsarnok bővítésére is akár, vagy egy 
lelátó építésére a futballpályán.

– Az együttműködést, a kommuniká-
ciót is erősíteni szeretné az itt élőkkel az 
önkormányzat.

– Fontos, hogy napi kapcsolat legyen a 
városlakók és az önkormányzat között. 
Szeretem a visszajelzéseket, azt hogy va-
laki jól csinál valamit illetve, ha nem jól csi-
nálja. Nem baj, ha megszólítanak, ha vala-
mit másként gondolnak. Beszéljük meg, 
szívesen bármikor bárkinek rendelkezésé-
re állok ilyen téren is.

Jó, hogy van városi weblapunk, fel tud-
juk tenni a napi eseményeket, amelyek va-
lóban napi szinten követhetőek. Az idő-
sebb korosztály azonban már nem foglal-
kozik az internetezéssel, ezért kértem, 
hogy a város újságját is mindenki kaphas-
sa meg ingyen. 2400 lakásba fogják az új-
ságot kivinni, ne lepődjön majd meg senki, 
ha megkapja.

Nagyon köszönöm az elmúlt évet is, 
amit együtt végig küzdöttünk. Sikeres volt 
az év utolsó két hónapjában végzett mun-
kám, és remélem, hogy az együttműködé-
sünk továbbra is jól fog alakulni. Úgy ér-
zem, hogy a város változott ezen a téren 
is, biztos, hogy nagyobb az összefogás és 
az összetartás. Ez érezhető a lakosság és 
a vállalatok, vállalkozások felől is. Örülnék, 
ha ez a tendencia folytatódna, sőt elmé-
lyülne. Bízom benne, hogy Martfű fejlődni 
fog, amihez ez az együttműködés nagyon 
fontos. Kérem, továbbra is bátran keresse-
nek bármilyen problémával, amelyekre kö-
zösen biztosan találunk megoldást! – 
hangsúlyozta a beszélgetés zárásaként 
dr. Papp Antal polgármester.

Herbály Jánosné
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Hulladékkezelés állandó változással

Az elmúlt év végén számos döntést ho-
zott a hulladékgazdálkodással kapcsolat-
ban a képviselőtestület. December elejétől 
a kétpói lerakóba szállítják a martfűi kom-
munális hulladékot. Áttekintették a képvi-
selők a Martfűi Városfejlesztési Nonprofit 
Kft. hulladékgazdálkodási ágazatának ed-
digi tevékenységét. Kényszerűen, a sze-
lektív válogatómű megvalósítására vonat-
kozó pályázat visszaadásáról is döntött a 
testület. 

Módosította a képviselőtestület a hulla-
dékgazdálkodási közszolgáltatásról szóló 
önkormányzati rendeletét a 2014. decem-
ber 18-i ülésén. A módosítás alapján a 
közszolgáltató a Martfű Város területén 
keletkező települési hulladék ártalmatlaní-
tásáról hulladékkezelővel kötött szerződés 
alapján gondoskodik.

A korábbi helyi szabályozás a hulladék 
ártalmatlanítására a Kecskeméti Regioná-
lis Hulladékkezelő telepet jelölte meg. A 
módosításra azért került sor, mert 2014. 
december elejétől a Martfűi Városfejlesz-
tési Nonprofit Kft. közszolgáltató ezen kö-
telezettségét az NHSZ (Nemzeti Hulladék-
gazdálkodási Szolgáltató) Kétpó Kft-vel 
kötött szerződés alapján teljesíti. Kecske-
mét helyett a kétpói lerakóba szállítja a kft. 
a kommunális hulladékot, ami a kisebb tá-
volság, rövidebb szállítási idő miatt elő-
nyös.

– Egyre inkább állami kézbe kerülnek a 
hulladékszállítók. Az állam a Nemzeti Hul-
ladékszállító veszteségeit várhatóan fi-
nanszírozni fogja, az önkormányzati szol-
gáltatókét azonban nem biztos – össze-
gezte dr. Papp Antal egy, a hazai hulladék-
gazdálkodás átalakulásával foglalkozó, 
december eleji konferencia tapasztalatait 
a képviselőtestületi ülésen. – A szolnoki 
hulladékkezelővel együttműködve, a két-
pói lerakó a kecskemétihez hasonló felté-
telekkel fogadja a kommunális hulladékot. 
A zöldhulladék átvételéért azonban jóval 
kevesebbet kell fizetnünk. További közös 
elképzelések is körvonalazódnak, folya-
matos az egyeztetés – tájékoztatott a pol-
gármester.

A szelektív hulladékgyűjtés feltételei-
nek kialakítása is elkezdődött. – Nem abba 
az irányba indultunk, hogy a nemzeti szol-
gáltatóhoz csatlakozzunk, hanem abba az 
irányba, hogy a jogszabályoknak megfe-
leljünk. A helyi szelektív hulladékválogató 
megépülésétől függetlenül, olyan szelek-
tív gyűjtésre alkalmas zsákokat vásáro-
lunk, amelyeket az a szolgáltató is elfogad 
– tudtuk meg Kiscsatári Lídiától, a kft. hul-
ladékgazdálkodási ágazatának vezetőjé-
től.

– A heti egy ürítés a nyári időszakban 
nem elegendő a többszintes házak, az 
1100 literes kukák esetében – jelezte Gon-
da Istvánné alpolgármester a beszámoló 
tárgyalásakor, kérve a többszöri ürítés le-
hetőségének megvizsgálását. Dr. Despo-

tov Svetozar az ország elszemetesedésé-
nek veszélyére, az illegális lerakók szapo-
rodására figyelmeztetett. Tarjányiné Tas-
nádi Edit a konténer ürítési díjak felülvizs-
gálatának lehetőségéről kérdezte a kft. ve-
zetőjét.

– A Magyar Energetikai és Közmű-sza-
bályozási Hivatal fogja megszabni, hogy 
mennyi lesz a hulladékszállítás díja. A je-
lenlegi szabályozás szerint várhatóan 
2015 júniusáig a mostani ürítési díjakat 
kell alkalmazni – tájékoztatott Kiscsatári 
Lídia.

A Martfűi Városfejlesztési Nonprofit Kft. 
hulladékgazdálkodási ágazatának ed-
digi tevékenységéről készült beszámolót 
a 2014. november 27-i ülésén értékelte a 
képviselőtestület.

Az önkormányzat 2014. április 9-én kö-
tött Hulladékgazdálkodási Közszolgáltatá-
si Szerződést a tulajdonában lévő Martfűi 
Városfejlesztési, Ingatlankezelői és Hulla-
dékgazdálkodási Szolgáltató Nonprofit 
Kft-vel. 

A kft. hulladékgazdálkodási ágazata 
2013. július 1-jén kezdte meg működését. 
A kft. megalakulása óta végzett tevékeny-
ségéről készült tájékoztatójában Gálné 
Kiscsatári Lídia ügyvezető részletesen be-
számolt a hulladékgazdálkodási ágazat 
működéséhez szükséges beruházások-
ról, a használt, 1100 literes gurulós konté-

3nerek, az 5-7-30 m -es konténerek, konté-
nerszállítók vásárlásáról, a Hősök tere 10. 
szám alatti irodáik, öltöző, ipartelep, a gép-
járművek tárolására alkalmas telephely ki-
alakításáról, szabályzatok készítéséről, az 
adminisztráció kialakításáról, a hulladék-
gazdálkodási engedélyhez és a működés-
hez szükséges szerződések megkötésé-
ről. 

Az ügyvezető a szelektív hulladékok 
begyűjtésére szolgáló új rendszer haszná-
latára, a hulladékok fajtánként külön válo-
gatására és a szelektív hulladék tervezett 
értékesítésére való felkészülésre vonatko-
zó terveit is megosztotta a képviselőtestü-
lettel. Hulladékválogató sor, hídmérleg és 
egyéb eszközök beszerzésére, valamint a 
komposztálásra vonatkozó, nyertes ön-
kormányzati pályázatok megvalósítására 
is készült a kft.

Az Európai Mezőgazdasági Vidékfej-
lesztési Alapból, a Leader térségek közötti 
együttműködés végrehajtásához nyújtan-
dó támogatás keretében, „Martfű Város 
hulladékgazdálkodási tudástranszfere” 
címmel pályázatot nyert az önkormányzat 
a szelektíven gyűjtött hulladék hasznosítá-
sa érdekében válogatómű, hídmérleg kia-
lakítására valamint a dolgozók képzésen 
belüli felkészítésére az ezekkel való mun-
kavégzésre.

Ezen a november végi ülésen azonban 
már a szelektív válogatómű megvalósí-
tására vonatkozó pályázat visszaadá-
sáról is döntött a képviselőtestület.

A pályázat nettó 33.2 millió Ft támoga-
tásban részesült 2014 júniusában. A be-
nyújtása előtt megkért árajánlatok alapján 
a szelektív válogatómű megvalósításának 
költsége nettó 18,9 millió Ft volt.

A hulladékgazdálkodási létesítmények 
kialakításának és üzemeltetésének sza-
bályairól szóló 2014 szeptemberi kor-
mányrendelet már egészen más paramé-
terekkel határozta meg a válogatóművek 
kialakítására vonatkozó műszaki előíráso-
kat. Az új minimumfeltételeknek megfelelő 
válogatómű bekerülési költsége jóval ma-
gasabb, a pályázati támogatási összeg 
azonban nem emelhető. A minimum felté-
teleknek megfelelő válogatómű többlet-
költségeit az önkormányzatnak kellene fel-
vállalnia. 

Az előterjesztés szerint az önkormány-
zat a saját tulajdonú Nonprofit Kft. hulla-
dékgazdálkodási ágának létrehozása óta 
59 millió Ft-ot fordított erre a tevékenység-
re.

Városunk polgármestere emlékezte-
tett, hogy a pályázaton erre a célra nyert 
18 millió forinttal szemben, ma már kb. 50 
millió forintba kerül egy, a megváltozott 
jogszabályi követelményeknek megfelelő 
szelektívhulladék válogató rendszer. A 
szolnoki hulladékkezelő cég 1,7 milliárd fo-
rintért alakított ki szelektív válogatót. En-
nek alapján dr. Papp Antal arra tett javasla-
tot, hogy a teljes pályázatot adja vissza a 
testület, a hulladékválogatót ekkora ösz-
szegből megvalósítani nem lehet, és eb-
ben az esetben a hídmérleg kialakítása is 
értelmét veszti.

A válogatómű kialakításának és mű-
ködtetésének többletköltsége, valamint a 
hulladékgazdálkodás rendszerében lévő 
bizonytalanságok figyelembevételével a 
képviselőtestület egyhangúlag eltekintett 
a pályázat e meghatározó részeinek meg-
valósításától.

– Egy sikeres pályázat esetében sem 
lehet ma már biztos az ember, hogy meg 
fogja tudni valósítani – utalt az időközben 
megváltozott műszaki előírásokra dr. Ur-
bán-Szabó Béla. – Szomorú, hogy hátra-
arcot kell csinálnunk, hiszen ez a beruhá-
zás új munkahelyeket is jelentett volna – 
emlékeztetett Rágyanszky István. – Tisz-
tázatlan az egész hulladékszállítás kime-
netele, és pont a kistelepülések segítése 
nem megy igazán – hangsúlyozta Gonda 
Istvánné, hozzátéve, hogy ebben a pro-
jektben szintén a foglalkoztatást látta 
kiemelten fontosnak.              

Herbály Jánosné
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A Tisza Ipartelepen található, önkor-
mányzati tulajdonú Opar csarnok bérbea-
dásáról a 2014. december 18-i ülésén 
döntött a képviselőtestület. A budapesti 

2 székhelyű Clash Kft. az ingatlanból 410 m
földszinti és emeleti terület bérlését kezde-
ményezte, ahol cipő és bőrdíszműves ter-
mékek, így a hagyományos T betű logós 
Tisza cipő gyártását is tervezik.

Vidák László, a Tisza Cipő márka véd-
jegy tulajdonosa Martfűn szeretne tiszás 
termékeket gyártani. A családi vállalkozás 
a telephely kialakítása után kezdetben 20 
főt, elsősorban helyi szakképzett munka-
vállalót foglalkoztat majd, de terveik között 
szerepel a cég tevékenységi körének bő-
vítése, a foglalkoztatás és a bérelt ingatlan 
területének növelése is. A kft., tevékenysé-
gével összefüggésben, a helyi szakiskolá-
val együttműködve, részt vállal a tanulók 
gyakorlati oktatásában, tanulmányi ösz-
töndíjjal való támogatásában.

– A bérleti díjra vonatkozó javaslatban ez 
utóbbi szempontok, valamint a Tisza cipő 
martfűi gyártásának lehetősége is megha-
tározó volt – hangsúlyozta dr. Papp Antal 
polgármester a képviselőtestületi ülésen.

A határozatlan időre szóló bérleti szer-
ződést várhatóan ebben a hónapan írja 
alá az önkormányzat és a Clash Kft.

Az iparcsarnok igényelt területeinek 
bérbeadását egyhangúlag támogatta a 
képviselőtestület. 

A múltidéző, mára igazi retro termékké 
érett márka visszatérése is Martfűn kezdő-
dött, bérgyártásban. 2002-ben, hosszabb 
egyeztetést követően, a Tisza Cipő Zrt.-vel 
sikerült újraindítani a Tisza edzőcipők 
gyártását. – Egy év után elváltak útjaink a 
gyártás során, de jó érzéssel gondolok 
Martfűre, az itt dolgozó kollegákra, akik tá-
mogattak minket a munkánkban. Mivel a 
Tisza Cipő Zrt. sorsa bizonytalan volt, in-
kább más helyen próbálkoztunk bérmun-
kagyártással. Az elmúlt években azonban 
megfogalmazódott bennünk a saját gyár-
tás martfűi elindítása – erősítette meg a 
képviselőtestületi ülésen Vidák László. El-
mondása szerint polgármesteri, önkor-
mányzati szinten is szívélyes fogadtatásra 
talált az elképzelése. 

– A martfűi üzem létrehozása számunk-
ra azért is jó lehetőség, mert mindenki, aki 
hozzányúl a cipőkhöz, az szívvel-lélekkel 
teszi majd, hiszen itt érzelmileg is nagy a 
kötődés a márkához – hangsúlyozta a kft. 
tulajdonosa, aki elmondása szerint diák-
munkával, diák oktatással, a helyi szak-
képzésbe való bekapcsolódással is sze-
retné erősíteni a tiszás termékek, edzőci-
pők, utcai cipők, bőrdíszműves termékek 
gyártását. Vidák László reméli, hogy jól 
együtt tudnak majd működni a martfűi, ci-
pőgyártást kiszolgáló cégekkel, a környe-
ző gyártókkal a Martfű nevéhez kötődő 
márka felfuttatásában.

A testületi ülésen arról is hallottunk, 
hogy 2006-ban megkeresték, vegyen 

Tisza cipő saját gyártásban, ismét Martfűn
részt a Tisza Cipő Zrt. privatizációjában, 
de nem látta biztosítottnak az ott dolgozók 
továbbfoglalkoztatását. – Most adott a mű-
ködéséhez szükséges megrendelés, a 

megrendelő mi vagyunk! Kérdés, hogy a 
magyar pénztárca ki tudja-e hosszútávon 
fizetni a magyar munkaerőt. Tíz évig ez 
működött, és ezért is tartozik a magasabb 
árkategóriába a Tisza cipő. Kell, hogy le-
gyen létjogosultsága és valahol a helyére 
kell kerülnie a magyar termék fogalmának. 
Van egy réteg, aki ragaszkodik a jó minő-
séghez, és a minőségnek meg kell térül-
nie. 

Várhatóan 3-4 hónapra lesz szükség 
ahhoz, hogy a helyi cipőgyártásra beren-
dezkedjen a cég. Vidák László bízik ab-
ban, hogy 2015 őszére szinte minden ter-
mékük Martfűn készül, az eddigi bérgyár-
tatás helyett saját gyártásban. A martfűi 
üzem indításához helyi szakemberekre 

számítanak, és az új munkahelyeket tá-
mogató állami pályázatokban is részt sze-
retnének venni. Az exportlehetőségek nö-
velése szintén szerepel a jövőbeli elkép-
zelések sorában, ami a foglalkoztatás bő-
vítését is magával hozná.

Az 1971 óta bejegyzett korábbi, 2002-
ben már védjegyoltalom alatt sem álló 
márkajel újragondolása valódi sikert ho-
zott Vidák Lászlónak. A retródivat egyik ha-
zai megteremtője most „hazahozza” cipő-
városunkba az ismét népszerű márka 
gyártását. A tiszás sikersorozat, helyi cipős 
szakemberek közreműködésével, a Clash 
Kft. saját gyártásában, Martfűn vehet 
újabb lendületet.

Herbály Jánosné

Közösségépítés a vendéglátáson keresztül
2015 januárjától a Gasztroland-Team 

Kft. működteti a Martfű Városi Művelődési 
Központ és Könyvtár Kávéházát. Gál Al-
bert és Kecső Zoltán, a kft. tulajdonosai ál-
landó nyitva tartású kávézó és bár kialakí-
tására és működtetésére tettek ajánlatot 
nyertes pályázatukban. 

A kulturális intézmény december elején 
írt ki pályázatot a kávéház rendszeres mű-
ködtetésére, az intézményi rendezvények 
büfészolgáltatásának biztosítására. A pá-
lyázatokat december 12-ig várták, az 
eredményhirdetésre pedig december 17-
én került sor.

Pályázatukban a kft. ügyvezetői a mű-
velődési központ aulája kávézó részének 
és hátsó teraszának a művelődési központ 
nyitva tartásától függetlenül üzemelő 
vendéglátóhellyé alakítását vetítik előre. 
Ahogyan fogalmaztak: a cél az, hogy a 
Martfűn jelenleg hiányként jelentkező, 
igényes, jól felszerelt, a mai elvárásoknak 
megfelelő kulturális találkozóhelyet hoz-
zanak létre.

A kávézó kínálatát a helyi és a régión 
belüli értékekre, termékekre alapozva ala-
kítanák ki. Az Alföld és szűkebb pátriánk, a 
Tiszazug termékeit bemutatva, szakérte-
lemmel ismertetve szeretnék egyedivé, 
iránymutatóvá tenni a megújult, kibővített, 

művelődési központbéli vendéglátóhelyet, 
amely ezáltal társadalmi, közösségépítési 
feladatait a vendéglátáson keresztül is el-
látná.

A népszerű Bor és Jazz estek vendég-
körére alapozva további programok, cé-
ges összejövetelek, találkozók, vállalkozói 
klub és önálló kulturális rendezvények 
szervezése is szerepel a martfűi vállalko-
zók rövidtávú tervei között.

A kávéház működtetésére vonatkozó 
szerződés aláírására január elején sor ke-
rült. Megkezdődhet a közös munka, a Mű-
velődési Központ és a Gasztroland-Team 
Kft. együttműködésével egy új, igényes 
vendéglátóhely kialakítása.

Herbály Jánosné
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Martfű ünnepe a város karácsonyfájánál

Összetartó közösségként, békesség-
gel, meghittséggel ünnepelték karácsony 
misztériumát Martfű lakói a település ha-
gyományos „Mindenki Karácsonya” ren-
dezvényén, 2014. december 20-án.  A kö-
zös ünnep résztvevőit  a város karácsony-
fája és szeretetvendégség fogadta  az ün-
nepi díszekbe öltözött  Szent István téren, 
karácsonyi dalokkal  köszöntve az estét.

Az önkormányzat és intézményei, helyi 
civilszervezetek, a Szil Trade Kft. és a 
Martfűi Lövészklub ajándékául meleg ita-
lok, finom falatok és babgulyás várta az 
ünneplőket. A város fenyőfája Tóth-Fekete 
Mihály és felesége felajánlásaként díszíti a 
főteret.

A Martfűn nehéz körülmények között 
élők karácsonyának szebbé tétele az ön-
kormányzat és intézményei valamint az 
egyházközösségek mellett sok itt élőt, he-
lyi civil szervezetet megmozdított már he-
tekkel ezelőtt, adományokat gyűjtő akció-
jukkal segítve a rászorultakat. Odaadó se-
gítségüket nagyra értékelve és köszönetet 
mondva nyitotta az esti programok sorát 
Asztalos Árpádné, a művelődési központ 
igazgatója.  

Az este vendégeit dr. Papp Antal kö-
szöntötte. Városunk polgármestere ünne-
pi beszédében karácsony  szép hagyomá-
nyát, annak jelentőségét is hangsúlyozva 
kívánt minden Martfűn élőnek boldog ka-
rácsonyt és sikerekben gazdag újévet.

Kupai-Szabó Kornél református lelkész 
karácsonyi áldásában a martfűi emberek 
jóságát, segítőszándékát kiemelve, az ad-
venti időszakban végzett gyűjtésért, segít-
ségért is köszönetet mondott a rászorultak 
nevében.

Karácsonyi ünnepi gondolatait Ková-
csik Antal diakónus is megosztotta a jelen-
lévőkkel, a szeretet ünnepének örömeit, 
feladatait hangsúlyozva.

A keresztény ünnep tiszteletére, kará-
csonyi népszokás, a Betlehemezés szép, 
martfűi hagyománya folytatta a műsort. A 

katolikus hittanos gyermekek meghitt elő-
adásában angyalok, pásztorok meséltek 
Jézus születéséről.

A közös ünnep szórakoztató műsorral 
is gazdagította a város karácsonyi rendez-
vényét, a színpadon Danics Dóra énekes-
nő, az X faktor győztese karácsonyi műso-
rával.

A 2014-es évet is búcsúztató, kará-
csonyváró közös este tűzijátékkal zárta a 
programokat, Martfű lakóinak békés 

együttlétében, a városi karácsonyfa fényé-
ben.

Magyar Mária

Mindenki Karácsonya
SZERETETVENDÉGSÉG, TŰZIJÁTÉK, TÁMOGATÓ ÖSSZEFOGÁSSAL

Karácsonyi ünnepségre várta városunk 
lakóit 2014. december 20-án Martfű Város 
Önkormányzata, hogy együtt éljük át Jé-
zus születésének örömét a „mindenki ka-
rácsonyfájánál”. Az ünnepi köszöntők, a 
katolikus hittanos gyermekek betlehemes 
játéka, a karácsonyi műsor mellett váro-
sunk főterén teával, forralt borral és bab-
gulyással látták vendégül az ünnepségen 
résztvevőket a Szil Trade Kft., martfűi civil-

szervezetek és oktatási intézmények, 
Martfű Város Önkormányzata és Intézmé-
nyei.

Az önkormányzati finanszírozáson túl 
sokak munkájára és támogatására is szá-
míthattak a szervezők, a Martfű Városi 
Művelődési Központ munkatársai. A sze-
retetvendégség és a tűzijáték szervezé-
sét, lebonyolítását több mint egy évtizede 
Szilágyi Imre fogja össze, kollégái és csa-
ládja segítségével. Tájékoztatása alapján 
munkájukkal, anyagi hozzájárulásukkal ki-
emelten segítették ebben Martfű Város 
Önkormányzata, az Iskolakonyha vezető-
sége és dolgozói, a Deszán Kft, Szántó 
Lajos vállalkozó, a Fer-Bor Kft Szolnok, a 
Rigó Kft, Nádudvari Krisztián vállalkozó, 
Csüge Tata Italkereskedése, Gál Albert 
borász, a Martfűi Lövészklub tagjai és a 
Településellátó Csoport dolgozói, amiért a 
Szil Trade Kft vezetője ezúton is köszöne-
tét fejezi ki.

Hagyományosan a „mindenki kará-
csonyfája” is felajánlásként szolgálja váro-
sunk főterének karácsonyi díszbe öltözé-
sét. 2014-ben Tóth-Fekete Mihálynak és 
családjának köszönhettük Martfű kará-
csonyfáját.

Herbály Jánosné 
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Karácsony,
fénnyel írva

A karácsonyi fényfüzérek, fényfüggö-
nyök, kültéri ünnepi fénydíszek számának 
növelését kezdeményezte az önkormány-
zat december elején, levélben kérve eh-
hez a helyi vállalkozók, vállalkozások tá-
mogatását. Az akciónak köszönhetően lát-
ványos fénydíszekkel gyarapodott a város 
főterének ünnepi díszkivilágítása. A látvá-
nyos világítástechnikai megoldások, ledes 
fénydíszek száma tovább bővül a jövőben. 
Az önkormányzat és a helyi vállalkozások 
összefogásának eredményeként a követ-
kező években Martfű más, központi terüle-
tei is ünnepi fénydíszbe öltöznek a kará-
csonyi ünnepkör időszakára.

A kibővült díszkivilágítás meghittebbé, 
hangulatosabbá tette a Mindenki Karácso-
nya városi ünnepi rendezvényt is. Ezen az 
estén sok százan látogattak ki a Szent Ist-
ván térre, osztozva a Betlehemes játék, a 
város karácsonyfája és a hangulatos ün-
nepi fények közösséget erősítő örömé-
ben.  

Az önkormányzat nevében dr. Papp 
Antal polgármester köszönetét fejezi ki a 
látványos karácsonyi fénydíszek megvá-
sárlásához nyújtott eddigi támogatásokért.

A karácsonyi díszkivilágítás támogatói 
voltak: Boxi-Vill Kft., Csüllög és Társa Kft., 
M & M Pharma Kft., Origo-Agro Kft., 
Sólyom és Fia Kft., Jakab Béla ev., JA-In-
vest Kft.                         Herbály Jánosné

Jótékonysági vásár

Adventi jótékonysági és kézműves vá-
sáron gyűjtöttek a nagycsaládosok és a 
nehéz körülmények között élő martfűiek 
részére advent harmadik vasárnapján, de-
cember 14-én, a művelődési központban. 
A vevők a vásárlással, az adakozók fel-
ajánlásokkal, élelmiszerekkel, ajándéktár-
gyakkal, játékokkal kapcsolódtak be az 
összefogással megvalósult, jó szándékú 
év végi adománygyűjtésbe.

A Martfűn élők közössége szívén viseli 
a település nehéz helyzetű lakóinak kará-
csonyát, bizonyítja ezt az évről évre szá-
mos helyi lakost, intézményeket, közössé-
geket, vállalkozókat és cégeket megmoz-
dító közös gyűjtés. Ebben az évben a 
JNSZ Megyei Népművészeti Egyesület 

HOGY MINDENKINEK SZÉP LEGYEN A KARÁCSONY

portékái is gazdagították a kínálatot és a 
jótékonysági vásár bevételét.

A Karácsonyi Jótékonysági Vásár vala-
mennyi segítségnyújtójának hálás köszö-
netet mondanak a szervezők: Martfű Vá-
ros Önkormányzata, a Gyermekjóléti és 
Családsegítő Szolgálat családsegítő szol-
gáltatása, a Máltai Szeretet Szolgálat 
martfűi csoportja, a Jóreménység Klub és 
a Kossuth Úti Nyugdíjasklub. 

A vásár bevételét, a város közössége 
nevében, a Szociális Szolgáltató Központ 
munkatársai közreműködésével, a kezde-
ményező civilszervezetek képviselői juttat-
ták el a nagycsaládosok és a nehéz körül-
mények között élők részére, ünnepüket 
szebbé és meghittebbé téve.

Magyar Mária

Martfűn Karácsonykor minden évben 
meglepetéssel készül a város a több gyer-
meket nevelő, nehezebb körülmények 
között élő családok számára. Martfű Város 
Önkormányzata ajándékcsomaggal és 
egy kis támogatással próbálja szebbé 
varázsolni azoknak az ünnepét, akiknek a 
leginkább szükségük van rá. A nagycsa-
ládos szülőket és gyermekeiket 2014. 
december 20-án, a „Mindenki Kará-
csonya” rendezvény keretében várták a 
szervezők, a Gyermekjóléti és Szociális 
Szolgáltató Központ munkatársai a 
Polgármesteri Hivatalban.

– Ezt a rendezvényt Martfű Város 
Önkormányzata azzal a céllal hozta létre, 

hogy segítse azokat a családokat, akik 
szerényebb anyagi lehetőségeik ellenére 
is több gyermeket nevelnek. Tisztelem 
ezeket a családokat, mert aki nagycsa-
ládban nőtt fel, az jó ember lesz, türelmet 
tanul és sok-sok szeretetet kap – kö-
szöntötte a rendezvény résztvevőit dr. 
Despotov Svetozar, az egészségügyi, 
foglalkoztatási és szociális bizottság 
vezetője.

Az összefogás és a gondoskodás szép 
példájaként az ajándékokat dr. Papp Antal 
polgármestertől vehették át a több gyer-
meket nevelő martfűi szülők, jelképes 
ajándékként a karácsonyfa alá.

Herbály Jánosné

A több gyermeket nevelőkre is gondoltak
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Üdvözöljük újszülötteinketRendőrségi hírek
Tokaji Gábor őrsparancsnok tájékozta-

tása alapján

2014. december, 2015. január

Garázdaság vétség elkövetésének meg-
alapozott gyanúja miatt 2014. december 8-
án indult eljárás a Martfűi Rendőrőrsön egy 
helyi lakos ellen, aki a rendelkezésre álló 
adatok szerint a szintén helyi lakost közterü-
leten tettleg bántalmazta, 8 napon belül gyó-
gyuló sérüléseket okozva. Az elkövető elfo-
gása és gyanúsítottkénti kihallgatása az eljá-
rás során megtörtént.

A Martfűi Rendőrőrs beosztottjai 2015. 
01. 01-én a reggeli órákban kaptak értesítést, 
hogy a közterületen egy jó állapotú kerékpárt 
találtak. A megtalált kerékpárt a rendőrőrs 
munkatársai biztonságba helyezték. Kérjük, 
a bicikli tulajdonosa jelentkezzen a rendőrőr-
sön kerékpárjáért.

Garázdaság vétség elkövetésének meg-
alapozott gyanúja miatt 2015. január 12-én 
indult eljárás a Martfűi Rendőrőrsön egy ti-
szaföldvári lakos ellen, aki a rendelkezésre 
álló adatok szerint a Martfű, Szolnoki úton ta-
lálható zenés szórakozóhelyen garázda ma-

gatartást tanúsított. Az elkövető elfogása és 
gyanúsítottkénti kihallgatása az eljárás során 
megtörtént.

Garázdaság vétség elkövetésének meg-
alapozott gyanúja miatt 2015. január 12-én 
indult eljárás a Martfűi Rendőrőrsön egy ti-
szaföldvári lakos ellen, aki a rendelkezésre 
álló adatok szerint a Martfű, Szolnoki úti MÁV 
állomás egyik ablakát ököllel betörte. A ron-
gálási kár értéke megállapítás alatt. Az elkö-
vető cselekménye során megsérült, ezért 
kórházba szállításáról gondoskodtunk, ki-
hallgatására az eljárás során a későbbiek-
ben sor fog kerülni.

A martfűi őrsparancsnok felhívja a lako-
sok figyelmét arra, hogy bolti vásárlásaik so-
rán ne hagyják őrizetlenül csomagjaikat, ér-
tékeiket, azt mindenféleképpen vigyék ma-
gukkal, mert könnyen bűncselekmény áldo-
zatává válhatnak. Amennyiben kerékpárral 
közlekednek, azt zárják le bármilyen üzlet, in-
tézmény előtt hagyva.

A téli időszakban is ellenőrizzék járműve-
ik, gépjárműveik állapotát, kötelező tartozé-
kaik meglétét, mivel ezeket a rendőrőrs mun-
katársai folyamatosan ellenőrizni fogják a 
balesetek megelőzése érdekében.

2014. december 23.

Sólyom Marcell Olivér 
Sólyom József – Sólyomné Józsa Gab-
riella
Kossuth út

2014. december 28.

Lesták Lili
Lesták János – Fejes Adrienn
Erdő utca

2014. december 29.

Berecz Patrik Zalán
Berecz Tibor – Pótár Bóta Erika
Táncsics út

2015. január 06.

Ambrus Réka Mária
Ambrus Zsolt – Kisari Zsuzsanna
Mártírok út

2015. január 6.

Mári Emma Zetta
Mári Zágon István
Mári István – Kocsis Éva
Kassák út

Értesítem a Tisztelt Lakosságot, hogy a 
Nemzeti Adó- és Vámhivatalról szóló 2010. 
évi CXXII törvény módosításáról szóló 
2014. évi LXXIV. törvény alapján 2015. ja-
nuár 1-jétől módosultak a magánfőzésre vo-
natkozó szabályok:

- Magánfőzésnek továbbra is a párlatnak 
a magánfőző lakóhelyén vagy gyümölcsöse 
helyén használható, legfeljebb 100 liter űr-
tartalmú, párlat-előállítás céljára kialakított 
desztillálóberendezéssel a magánfőző által 
végzett előállítása minősül, évente legfel-
jebb 50 liter mennyiségig.

- Magánfőzőnek az a 18. életévét betöl-
tött gyümölcstermesztő személy minősül, 
aki saját tulajdonú gyümölccsel, gyümölcs-
ből származó alapanyaggal és párlat készí-
tésére alkalmas, saját tulajdonú desztilláló-
berendezéssel rendelkezik.

- A magánfőzött párlat kizárólag a ma-
gánfőző, családtagjai vagy vendégei által 
fogyasztható el feltéve, hogy értékesítésre 
nem kerül sor. A magánfőzött párlat csak al-
koholtermék-adóraktár részére értékesíthe-
tő. 

- A magánfőző az évente előállítható pár-
latmennyiség túllépése esetén a többlet-
mennyiséget haladéktalanul köteles beje-
lenteni a vámhatóságnak és a vámhatóság-
gal egyeztetett módon gondoskodni a több-
letmennyiség megsemmisítéséről. [Jöt. 
67/A. § (6) bekezdés]

- A magánfőzésben előállított párlat adó-
ja évi 1000 forint, melyet a magánfőzőnek 
kell megfizetnie, ill. amely a magánfőző la-
kóhelye szerinti önkormányzatnak a bevé-
tele. A magánfőzőnek az előállított magán-
főzött párlat utáni adóbevallási és adófizeté-

si kötelezettségét a tárgyévet követő év ja-
nuár 15-ig – együtt – kell teljesítenie a lakó-
helye szerinti önkormányzati adóhatóság-
hoz. (Tehát legelőször a 2015. évi főzés utá-
ni 1000 forintos adót 2016. január 15-ig kell 
bevallani és megfizetni.)

Ugyanakkor nagyon fontos, hogy idei, 
akár azonnali bejelentési kötelezettség 
is fennáll:

· 2015. január 1-jétől a magánfőző a 
desztillálóberendezés feletti tulajdonszer-
zést az azt követő 15 napon belül köteles 
bejelenteni a lakóhelye szerinti önkormány-
zati adóhatósághoz.

· Aki a desztillálóberendezést 2015. évet 
megelőzően szerezte, annak 2015. január 
15-ig kell a bejelentését megtenni.

A bejelentésben meg kell adni a nevét, 
lakcímét, adóazonosító jelét, a desztilláló-
berendezés feletti tulajdonszerzés időpont-
ját, a desztillálóberendezés űrtartalmát és 
tárolásának, használatának helyét, ha az el-
tér a magánfőző lakcímétől. A magánfőző 
köteles megőrizni és hatósági ellenőrzéskor 
bemutatni a desztillálóberendezés feletti 
jogszerű tulajdonszerzést igazoló iratot. A 
bejelentéshez szükséges nyomtatványt az 
önkormányzati adóhatóságtól lehet kérni, 
vagy Martfű város www.martfu.hu című hon-
lapjáról az E-ügyintézés – Önkormányzati 
adóügyek oldalról letölteni.

Az önkormányzati adóhatóság a desztil-
lálóberendezés feletti tulajdonszerzésről 
szóló magánfőzői bejelentésről, valamint a 
magánfőző adóbevallásáról értesíti a vám-
hatóságot és a bejelentéssel, bevallással 
érintett másik önkormányzati adóhatósá-
got. Az önkormányzati adóhatóság az érte-

Felhívás magán-pálinkafőzés tárgyában sítést a teljesítést követő hónap 15. napjáig 
küldi meg az illetékes vámhatóság részére. 
[Jöt. 67/A. § (5) bekezdés]

Martfű, 2015. január 8.
Szász Éva jegyző

Görögországi nyaralás
Parga /Jón-tenger partján/
2015.07.17 - 07.26-ig.

Részvételi díj:
2 fős apartman 66.900 / fő
3 fős apartman 53.900 / fő
4 fős apartman 47.900 / fő
5 fős apartman 43.900 / fő
4 fős 2 légterű 57.900 / fő
Kedvezmények:
Törzsutas kedvezmény: 3%
Teljes-összeg befizetése esetén:
Jan: 8%. Febr: 7%. Márc: 6%. Ápr: 5%
Fakultatív kirándulási lehetőségek:
Jón-tengeri hajós szigettúra; Korfu: 

Egér sziget - Achillion Sissy Kastély stb.; 
Meteorák; Mitikus túra Odüsszeusz 
nyomában; Albánia; Paxos - Antipaxos 
kalóz hajós kirándulás

Indulás a martfűi Lidl áruház parkoló-
jából.

Jelentkezés: 2015.03.15-ig.
Bővebb felvilágosítás:
56-450-028,  70-382-4900 Fülöpné
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2Jó állapotú, háromszobás, Bata építésű, 65 m -es, kétszintes 
lakás Martfűn eladó. Tel.: 06 30 949-3673

2Martfűn 3 szobás, kertes családi ház (77 m ) garázzsal, 
melléképülettel eladó. Tel.: 452-017

Martfűn sürgősen eladó kétszobás, II. emeleti lakás, a 
fürdőhöz két percre. Érdeklődni: 06-20/968-4817

Tiszaföldvár központjában gazdálkodásra is alkalmas, kertes, 
összkomfortos családi ház eladó, vagy martfűi lakásra cse-
rélhető. Tel.: 06 70 3806-187

Eladó Tiszaföldvár belterületén lévő, téglából épült 
sátortetős ház, alsóépülettel, ólakkal, garázzsal. Gáz központi 
fűtés, kandalló, gázbojler. A ház hőszigetelt, a tető és a 
nyílászárók újak. Martfűi lakásra történő csere, értékegyeztetés-
sel megoldható. Érdeklődni: 30-877-8043

APRÓKÁK

GYÁSZJELENTÉS
Lelked remélem békére talált
S Te már a mennyekből vigyázol majd 
Ránk!
Soha nem felejtünk, szívünkben 
szeretünk,
S örökkön-örökké emlékezünk Rád!

1939 - 2015

Mély fájdalommal tudatjuk, hogy szeretett 
Férj és Édesapa

TAKÁCS JÓZSEF
2015. 01.06-án,

életének 76. évében távozott közülünk.

Köszönetet mondunk mindazoknak, akik 
férjem temetésén részt vettek és fájdal-

munkban osztoztak.

Szerető felesége és lányai

GYÁSZJELENTÉS
"A szeretet soha meg nem szűnik."

Szent Pál, Kor.l. I. 13.

Fájdalommal tudatjuk, hogy

özv. BILICZ FERENCNÉ
Csemán Eszter

életének 92. évében örökre megpihent.

Köszönjük a velünk együtt érzőknek, hogy 
mély gyászunkban osztoztak.

A gyászoló család

Martfű Város Önkormányzata Gyer-
mekjóléti és Szociális Szolgáltató Köz-
pontja munkatársat keres gyermekjóléti 
szolgáltatásába, családgondozó munka-
körbe.

Az alkalmazás feltétele: a 15/1998. 
(IV.30.) NM rendelet 2. számú melléklete 
szerinti felsőfokú szociális alapvégzettség 
(szociális munkás, szociálpedagógus, 
szociálpolitikus, szociális szervező), men-
tálhigiénés szakember.

Felsőfokú végzettség hiányában: szo-
ciális asszisztens, gyógypedagógus asz-
szisztens, mentálhigiénés asszisztens 
végzettség.

Jelentkezési határidő: 2015. január 27.
Érdeklődni lehet, személyesen: Gyer-

mekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ
5435 Martfű, Szent István tér 1.
Gonda Lajosné intézményvezető
Telefonon: 36 70 434 0554

Ügyfélfogadási
törzsidő 
a temettetők részére

A kiszámíthatóbb ügyintézés érdeké-

ben, Martfű Város Önkormányzata kéré-

sére, a Pietas Temetkezési, Szolgáltató és 

Kereskedelmi Kft. ügyfélfogadási törzsidőt 

határozott meg a martfűi temetőben, mun-

kanapokon 7-től 10 óráig. A temetőüze-

meltető tájékoztatása alapján mód van az 

ügyintézésre a nap későbbi időszakában 

is, a 06/20-5190-888-as telefonszámon.

A temetőüzemeltető társaság arról is 

tájékoztatott, hogy az ügyfélfogadási 

törzsidőben ifj. Czampel László temető-

gondok az új temető ügyfélfogadó irodájá-

ban áll a temettetők rendelkezésére. 10 

óra után a temetőkkel illetve a temetések-

kel kapcsolatos feladatait végzi, külső 

helyszínen. Ekkor a fenti telefonszámon 

érhető el, vagy kérhető visszahívás.

Az ügyfélfogadási törzsidőről és a tele-

fonos elérhetőségről szóló tájékoztatást a 

temetők hirdetőtábláin és a temetőiroda 

bejáratánál is kifüggesztették – olvasható 

a Pietas Kft. tájékoztatójában.

Herbály Jánosné

Álláshirdetés
családgondozó
munkakörbe

MEGEMLÉKEZÉS
Mint gyertyaláng,

lobban el az élet,

Mint gyors folyó

rohannak az évek,

Mint fájó emlék

dereng a múlt, virággal üzenjük,

hogy minden szép volt

ami elmúlt.

Fájó szívvel emlékezünk édesanyánk,

LÉNÁRT SÁNDORNÉ 
halálának 5. évfordulóján.

Szerető családja

TEMETKEZÉS
(Elízium In Memoriam Kft.)

id. Czampel László
(0-24 h ügyelet)

 
Tel: 06-70/569-1082

 
Martfű Virág utca, a TV toronnyal szemben!

 
NYITÁS: 2015. február 1.

Havi kiadvány terjesztésére 
megbízható, szórólap szórásban 

jártas, martfűi helyismerettel 
rendelkező munkatársat keresek.

Érdeklődni:
06 70 3806-187
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KIEMELKEDŐ IFJÚSÁGI ÉS FELNŐTT SPORTOLÓKAT DÍJAZTAK

SPORT

A sport felkészít az életre

Martfűn hagyomány, hogy az év végéhez 
közeledve ünnepélyes keretek között is elis-
meri az önkormányzat a megyei és országos 
bajnokságokon, diákolimpián és nemzetközi 
versenyeken kiemelkedően teljesítő ifjúsági 
korosztályos sportolók eredményeit. A 2014. 
december 15-én megrendezett sportdíj áta-
dó ünnepségen került sor a „Kiváló sportoló” 
önkormányzati kitüntetések átadására is, 
amelyeket Petróczki Magdolna erőemelő, Si-
fu Kelemen Richárd Wing Chun kung-fu 
mester, valamint a Kis Violetta - Hegyes Ber-
talan János versenytáncos páros vehetett át.

zuk. Ezt azért is tesszük a fiatalokkal együtt, 
hogy példát mutassanak mindannyiuknak, 
igen, ezt a teljesítményt is el lehet érni felnőtt 
korban is, és reméljük, hogy ez nemsokára 
be is következik.

Horváth Endréné Andrea önkormányzati 
képviselő, a helyi sportelismerés kezdemé-
nyezője is köszöntötte a rendezvény résztve-
vőit. – Nagy öröm számomra, hogy újra itt ta-
lálkozhatunk a martfűi sportolók díjátadásán. 
2008-ban indult ez a kezdeményezés, amely 
mára hagyománnyá vált. Fontos, hogy tudják 
önök, a szülők, és ti, gyerekek, hogy a város 
számára érték az, amit a sportban teremtet-
tetek.

Az önkormányzati sportdíj átadón első-
ként a Martfűi Úszó és Triatlon Klub sporto-
lói vehették át a legjobbaknak járó emlékér-
met dr. Papp Antal polgármestertől. A triatlon 
sport sorrendben úszásból, kerékpározásból 
és futásból álló, fiatal sportág. A három ver-
senyszámot egymás után, pihenés nélkül 
kell teljesíteni a versenyidőben. A triatlon 
alapvetően egyéni sport, de rendeznek csa-
patversenyeket is, amit a következő gyere-
kek csapatversenyben és egyéni számban is 
nagyon jól teljesítettek.

Pápai Péter: Kaposvár, Triatlon Váltó Or-
szágos Bajnokság 1.;Tiszaújváros, Triatlon 
Ranglista verseny 3.; Balassagyarmat, 
Aquatlon OB, csapatban 1.; Balassagyar-
mat, Triatlon Ranglista verseny 1.; Fadd-
Dombori, Triatlon OB, egyéniben 2., csapat-
ban 2.; Eger, Triatlon Diákolimpia Országos 
döntő 1.

Deák Boglárka: Fadd-Dombori, Triatlon 
OB, csapatban 2.

Szikszay Máté: Fadd-Dombori, Triatlon 
OB, csapatban 2.

Bácsmegi Laura: Fadd-Dombori, Triat-
lon OB, csapatban 2.

Németh Noémi: Fadd-Dombori, Triatlon 
OB, csapatban 2.

Bakó Ferenc: Eger, Triatlon Diákolimpia 
Országos döntő, csapatban 1.; Fadd-Dom-
bori, Triatlon OB, csapatban 2.; Balassagyar-
mat, Aquatlon OB, csapatban 1.

Csüllög Marcell: Eger, Triatlon Diákolim-
pia Országos döntő, csapatban 1.; Balassa-
gyarmat, Aquatlon OB, csapatban 1., Tisza-
újváros, Triatlon Ranglista verseny 2.

Tóth Zalán: Kaposvár, Triatlon Váltó OB 
1., Martfű, Mezei futás Megyei döntő 1.

Pápai Balázs: Kaposvár, Triatlon Váltó 

A Martfű Városi Művelődési Központ és 
Könyvtár Pódiumtermében Rágyanszky Ist-
ván, a művelődési, oktatási, sport, civil- és 
egyházi kapcsolatok bizottságának vezetője 
köszöntötte Martfű sportkiválóságait, edzői-
ket és családtagjaikat.

– Felmerülhet bennünk, hogy szükség 
van-e a sportra. Én azt gondolom, hogy na-
gyon erősen, hiszen a sport felkészít az élet-
re, és az élet nem játék. A sport viszont játék, 
de játékos módon készít fel arra, ami az élet-
ben vár mindenkit.

A küzdelem a sport része. Minden sport-
nál elsősorban önmagunkat kell legyőzni és 
azt követően jöhet a versengés, az elsőség 
megszerzéséért. Különösen értékesek eb-
ben a tekintetben a csapatsportok, ahol az 
egymásrautaltság és az egymás segítése 
hozhatja meg a sikert, a győzelem örömét, 
ugyanakkor megtanít a felelősségre, a tisz-
tességes küzdelemre, a szabályok betartá-
sára, a vereség elfogadására, a versenytárs 
tiszteletére és jobb esetben a megérdemelt 
győzelem örömteli elfogadását is meg kell ta-
nulni – emelte ki Rágyanszky István.

A gyermekeken kívül idén felnőtt sportoló-
kat is köszöntöttek és díjaztak városunk kivá-
ló sportolói között. Legeredményesebb fiatal-
jainkat emléklappal és éremmel köszöntöt-
ték. A felnőttek oklevelet és kitüntetést vehet-
tek át, például szolgálva a jövő bajnokai szá-
mára.

A díjazottak sportteljesítményéről dr. 
Papp Antal polgármester is elismeréssel 
szólt. – Külön öröm, hogy a mostani évtől 
kezdődően már a felnőtt sportolókat is díjaz-

OB 1.; Tiszaújváros Triatlon Ranglista ver-
seny 1.; Balassagyarmat, Aquatlon OB 1.; 
Balassagyarmat, Triatlon Ranglista verseny 
1.; Fadd-Dombori, Triatlon OB 1.; Eger, Triat-
lon Diákolimpia Országos döntő 3.

Sági Fanni: Kaszó, Duatlon OB, csapat-
ban 3.; Martfű, Mezei futás Megyei döntő: 
csapatban 2.

Fülöp Fanni: Kaszó, Duatlon OB, csapat-
ban 3.; Kaposvár, Triatlon Váltó OB 3.

Bagi Mercédesz: Kaszó, Duatlon OB, 
csapatban 3.; Kaposvár, Triatlon Váltó OB 3.; 
Martfű, Mezei futás Megyei döntő, egyéniben 
1., csapatban 2.

Hornyák Döme: Tiszaújváros, Triatlon 
Ranglista verseny 3.; Budapest, Sport XXI. 
Aquatlon OB 2.; Kaszó, Duatlon OB 4.; Ba-
lassagyarmat, Aquatlon OB, csapatban 2.; 
Balassagyarmat, Triatlon Ranglista verseny 
3.; Fadd-Dombori, Triatlon OB; 1.; Kaposvár, 
Triatlon Váltó OB 4.

Botka Anikó: Fadd-Dombori, Triatlon OB 
egyéniben 2., csapatban 3.; Eger, Triatlon Di-
ákolimpia Országos döntő csapatban 3.; Bu-
dapest, Sport XXI. Aquatlon OB csapatban 3.

Kovács Vivien: Fadd-Dombori, Triatlon 
OB csapatban 3.; Budapest, Sport XXI. 
Aquatlon OB csapatban 3.; Eger, Triatlon Di-
ákolimpia Országos döntő csapatban 3.

Németh Csaba: Kaszó, Duatlon OB csa-
patban 3.; Fadd-Dombori, Triatlon OB csa-
patban 3.; Kaposvár, Triatlon Váltó OB 4.

Kovács Levente: Kaszó, Duatlon OB 
csapatban 3.; Fadd-Dombori, Triatlon OB, 
csapatban 3.
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Bácsmegi Boglárka: Fadd-Dombori, Tri-
atlon OB csapatban 3.; Budapest, Sport XXI. 
Aquatlon OB csapatban 3.; Kaposvár, Triat-
lon Váltó OB 3.; Eger, Triatlon Diákolimpia 
Országos döntő csapatban 3.

Csató Gergely: Kaszó, Duatlon OB csa-
patban 3.; Fadd-Dombori, Triatlon OB csa-
patban 3.; Kaposvár, Triatlon Váltó OB 4.

Fülöp Ádám: Fadd-Dombori, Triatlon 
Ranglista verseny egyéniben 3., csapatban 
1.; Balassagyarmat, Aquatlon OB csapatban 
3., Eger, Triatlon Diákolimpia Országos dön-
tő csapatban 2. Első alkalommal úszta át a 
Balatont rendkívüli idővel, összetettben 21. 
helyen végzett a több ezer úszó között.

Kovács Péter József: Fadd-Dombori, 
Triatlon Ranglista verseny egyéniben 2., csa-
patban 1., Balassagyarmat, Triatlon Ranglis-

A Martfűi Victory Kyokushin Karate 
Klub ifjúsági sportolói is sok szép eredmény-
nyel büszkélkedhetnek.

A martfűi karate klub sokéves múltra te-
kint vissza. Mint minden sportágban, itt külö-
nösen megmutatkozik az egyéni felelősség, 
akarat, küzdelem jelentősége. Az egyéni tel-
jesítmények csapatba fejlődve, az egyének 
egymást erősítve hatalmas új energiákat 
hoznak felszínre. Így lett hosszú évek kitartó, 
fáradtságos, kemény munkája árán a martfűi 
karate klub az ország első, a hazai és nem-
zetközi versenyeken sikeres, nemzetközi 
szinten is elismert klubja. A martfűi fiatalok 
előtt immár sikeres felnőtt versenyzők, nagy 
példaképek állnak.

Hoffman János: Tarján Speed kupa 3., 
Diákolimpia döntő 3.; MKSZ Magyar Után-

Jász Kupa nemzetközi versenyen helyezést 
ért el. 

Pál Ágnes Manlaj (7.o.) a diákolimpia 
megyei döntőin egyéniben és csapatban is 
1., országos döntőn egyéniben 3., az eddigi 
legjobb martfűi eredményt érte el. A csapat-
döntőben a 12. helyezett csapat második 
tábláján táblasorrendben 4. volt. A martfűi or-
szágos ifjúsági sakkversenyen 3., a kecske-
méti Négy Évszak országos versenyen 4., a 
Budapesti Régiós Kupa országos versenyen 
1., a Jászfény Kupa országos versenyen 2., 
a Jász Kupa nemzetközi versenyen 3. 

Rácz Norbert (7.o.) a diákolimpia megyei 
döntőn egyéniben 5. A martfűi országos ifjú-
sági versenyen 2., a Jászfény Kupa orszá-
gos ifjúsági versenyen 3., a Jász Kupa nem-
zetközi versenyen 7. 

ta verseny egyéniben 3.; Balassagyarmat, 
Aquatlon OB csapatban 3.; Eger, Triatlon Di-
ákolimpia Országos döntő csapatban 2.

Lefor Mercédesz: Rádpuszta, Duatlon 
Diákolimpia Országos döntő 2., Káptalantóti, 
Duatlon Ranglista verseny 2.

Bérczi Blanka: Balassagyarmat, Aquat-
lon OB, egyéniben 2.; Martfű, Mezei futás 
Megyei döntő 1., csapatban 1.

Sándor Dénes: Fadd-Dombori, Triatlon 
Ranglista verseny csapatban 1.; Balassa-
gyarmat, Aquatlon OB csapatban 3.; Eger, 
Triatlon Diákolimpia Országos döntő csapat-
ban 2.

Edzőik: Balogh József és Botka Tibor.

* * *

A triatlonosok után a Martfűi Hagyo-
mányőrző Íjász Szakosztály sportolói ve-
hették át az emléklapokat és az érmeket.

Makai Renáta: Martfűi Regionális ver-
seny 1.; Szolnoki országos verseny 1.; Kun-
szentmárton országos verseny 2.; Abonyi 
nemzetközi verseny 3.

Pfeffer Károly Levente: Martfűi Regio-
nális verseny 1.; Tiszaföldvári Országos ver-
seny, két 2. helyezés; Kunszentmártoni Or-
szágos verseny 2., Szolnoki országos ver-
seny 3.

Edző: Nagy Mihály

* * *

pótlás Bajnokság Nyíradony 2., MKKSZ Ma-
gyar Utánpótlás Bajnokság Gyöngyös. 3.

Szabó Diána: Diákolimpia selejtező ku-
mite 3.

Iglódi Gergő: IX. Zemplén kupa 3. Ifjúsá-
gi 6okg Sátoraljaújhely; Diákolimpia döntő 3. 
ifjúsági -55 kg Veszprém, Sysman Open 
Cegléd 2. 60 kg ifjúsági; Nemzetközi Szlovák 
Open 2. ifjúsági 60 kg, XVI J &S Speed kupa 
Tarján kata ifjúsági 3.; MKKSZ Utánpótlás 
Magyar Bajnokság l. ifjúsági 65 kg.

Budai Attila: VI. Mayor Cup, Szlovákia, 
Ekecs 2., II.Victory Gála 2., IX. Zemplén Ku-
pa OB 2.

Tigyi Bence: VI. Mayor Cup, Szlovákia, 
Ekecs 3.

Csillag Bence: Magyar Utánpótlás Baj-
nokság Srd.ff1 64 kg 3., Gyöngyös; XV. J &S 
Speed Kupa Srd.ffi 6okg 1., Tarján, Diákolim-
pia elődöntő Srd.ffi 6okg 2., Nyíradony, Diák-
olimpia elődöntő kata 3., Nyíradony; Diáko-
limpia Döntő Srd.ffi 6okg 2., Hajdúszoboszló; 
Zemplén Kupa Srd.ffi 6okg 2., Sátoraljaúj-
hely; Victory Gála Srd.ffi 6okg 1., Martfű; Vic-
tory Gála kata 1., Martfű.

Edzők: Búzás Gábor, Pető Krisztián és 
Körmöndi Lídia.

* * *

Az MVSE Sakk Szakosztályának fiataljai 
is számos sikert értek el 2014-ben. 

Arlett Vanda a diákolimpia megyei döntő-
in egyéniben és csapatban is 1. helyen vég-
zett. Az országos döntőkön egyéniben 7., 
csapatban 12. A csapat első táblásaként táb-
lasorrendben a 13. helyet szerezte meg. A 
Jászfény Kupa országos versenyen 2., a 

Kókai Doren (5.o.) a diákolimpia megyei 
döntőin egyéniben 6., csapatban 1. Tagja volt 
az országos döntőn 12. helyezett csapatnak. 
Jászfény Kupa országos versenyen 6., Jász 
Kupa nemzetközi versenyen 4.

Szűrös Virág (5.o.)a diákolimpia megyei 
döntőin egyéniben 7., csapatban 1. Tagja volt 
az országos döntőn 12. helyezett csapatnak. 
A Jászfény Kupa országos versenyen 5., a 
Jász Kupa nemzetközi versenyen 5. A mart-
fűi országos ifjúsági versenyen 3.

Mári Zea Éva (2.o.) egy éve sakkozik. A 
martfűi országos versenyen 1. A Jászfény 
Kupa Országos versenyen 2., a Jász Kupa 
nemzetközi versenyen 3.

Gáspár Barnabás (2.o.) a Jászfény Kupa 
országos versenyen 10., a Jász Kupa nem-
zetközi versenyen 14.

Szakosztályvezető: Szilágyi Dezső.

* * *

Emlékérmet vehetett át az MVSE Tenisz 
Szakosztályának kiváló sportolója, Bakó 
László. Teniszteljesítménye az elmúlt évben 
hatalmasat fejlődött. Számára a sport meg-
határozó jelentőségű, és ennek megfelelően 



a pályán és a pályán kívül mutatott hozzáál-
lása, munkamorálja példaértékű. Az orszá-
gos tenisz ranglistán a 16 évesek között 69., 
a 14 évesek között 45. A 200 fős országos 
mezőnyben a legtöbb, 33 versenyen vett 
részt, ahol 138 egyéni és 165 páros pontot 
szerzett.

2014 évi kiemelt versenyeredményei: 
Hungaro Casing Kupa Budapest 16-ban 3.; 
SZVTK kupa Szeged 14-ben 3.; Gyula Régi-
ós verseny 16-ban 3.; 14-ben 2.; Agri-Top Ku-
pa Eger 14-ben 3.; Hód kupa Hódmezővá-
sárhely 16-ban 2.

Edzője Dr. Zsiga László, a korosztályos 
utánpótlás válogatott edzője.

* * *
A Martfűi Labdarúgó Sportegyesület 

utánpótlás korosztályainak legeredménye-

nyugati világban leginkább elterjedt harcmű-
vészeti rendszereknek.

Fűzfa Dominik: WHKF Országos baj-
nokságon low kick light küzdelem 1.; Magyar 
Wing Chun OB light kontakt küzdelem kate-
gória 2.

Mester Marcell: WHKF OB low kick light 
küzdelem 1.; Magyar Wing Chun OB light 
kontakt küzdelem kategória 3.

Edző: Kelemen Richárd.

* * *

A versenytánc terén is jeles sportolókkal 
büszkélkedhet Martfű.

Balanescu Liliána és Mészáros Bence 
Levente (8.a) elmúlt évi tánceredményei: Or-
szágos Junior Magyar bajnokság, standard 
2., latin 2., tíztánc 2.; Kelet-magyarországi 

* * *
Az MVSE Női Kézilabda Szakosztálya 

szintén kiemelkedő eredményeket könyvel-
hetett el az elmúlt évben.

A 2012/2013 megyei bajnokság megnye-
rését követően a 2013/2014-es idényt ismét 
megnyerték. 18 mérkőzésből 17-et megnyer-
ve 34 ponttal, 438 dobott góllal, 9 csapatot le-
győzve a megye legjobbjai lettek. A jelenlegi 
bajnokságban szintén elől szerepelnek, ve-
retlenül állnak az első helyen. A fiatal sporto-
lókból álló közösség csapatszelleme, küz-
deni akarása, kitartása példaértékű lehet 
minden korosztály számára. Edzőjük: Budai 
Ilona munkájával, világbajnoki ezüstérmes 
aktív sportolói tapasztalatával segítette csa-
patát a szép eredmények eléréséhez.

* * *

bajnokság, standard 1., latin 2.; Lászlóvill Ku-
pa, tíztánc 3.; Szolnoki táncverseny, stan-
dard 3., Hajdú Kupa, latin 3., Pásti Dóra Em-
lékverseny, standard 2. 

Felkészítőjük László Csaba.
Fodor Luca és Fodor Bence (4.c) is kie-

melkedő eredményeket értek el 2014-ben a 
tánc területén: Budapest Gyermek Standard 
Magyar Bajnokság 6.; Nyíradony Kelet-Ma-
gyarország Területi Bajnokság Standard 4.; 
Szolnok Versenytánc Országos Diákolimpia 
latin 5., standard 3.; Tolna VIII. Gemenc Kupa 
latin 6., standard 4.; Algyő VII. Forma Kupa 
Klubközi Táncverseny latin 5., standard 3.; 
Mezőtúr VI. Kner Kupa Tíztánc OB latin 6., 
standard 3.; Hatvan VI. Hatvan Kupa Tánc-
verseny latin 3., standard 2. Válogatott keret-
tagok.

Felkészítőjük Papp Balázs.
Forgó Éva Patrícia a szentesi gimnázi-

um tanulója, Sági István Balázs a budapesti 
táncművészeti főiskola I. évfolyamos hallga-
tója. Mindketten a Silver TSE versenyzői. 
2011 óta táncolnak együtt. 2014-től az ifjúsá-
gi standard és tíz tánc válogatott tagjai. Ered-
ményesen szerepelnek külföldön is. Ered-
ményeik: országos ifjúsági standard ranglis-
ta 1., tíz tánc ranglista 2. hely. A 21 év alattiak 
standard utánpótlás magyar bajnokságán 3.; 
Romániában, ifjúsági standard EB-n 41., 
Moldovában, ifjúsági standard világbajnok-
ságon 50. Az ifjúsági standard világranglistán 
128., magyarok közül 3., a felnőtt standard 
világranglistán 479., magyarok közül 6. he-
lyen állnak.

Felkészítőjük Szepesi József, Farkas 
Bettina, Szepesi Judit, Czina Boglárka, 
Lehóczky György.

sebb tagjai is átvehették az önkormányzati 
sportelismerést. Ők azok, akik kiemelkednek 
végzett munkájukkal, szorgalmukkal, játéktu-
dásukkal, és döntő szerepük van abban, 
hogy csapataik a tornákban, bajnokságok-
ban a megye élvonalába tartoznak.

Kun Ábel U-9, két csapatban is játszik, 
korosztálya egyik legtehetségesebb játéko-
sa.

Bencsik Richárd U-14, szintén két csa-
patban játszik, mindkét csapat meghatározó 
játékosa.

Szabó Sándor U-16, ő is két csapatban 
játszik, hozzáállása példaértékű.

A szakosztály vezetője: Benedek Tibor

* * *

A martfűi Wing Chun kung-fu a szolnoki 
székhelyű Wing Chun harcművészeti egye-
sület martfűi szakosztályaként működik. 
2011 októberében kezdték meg tevékenysé-
güket gyermek és felnőtt korcsoportban, ki-
váló eredményekkel. A Wing Chun kung-fu 
tradicionális kínai harcművészet, egyike a 

Ezen a rendezvényen került sor Martfű 
Város Önkormányzata „Kiváló sportoló” 
kitüntetéseinek átadására, a városunk test-
nevelési és sport tevékenységében elért ki-
magasló eredményekért kifejezve Martfű la-
kosságának tiszteletét és megbecsülését. 
„Kiváló sportoló” önkormányzati kitüntetést 
vehetett át Petróczki Magdolna erőemelő, Si-
fu Kelemen Richárd Wing Chun kung-fu 
mester, valamint a Kis Violetta - Hegyes Ber-
talan János társastánc páros.

Petróczki Magdolna erőemelő gyerek-
kora óta Martfűn él. Legutóbbi eredményei: 
Pilsen-ben, Csehországban a szeptember-
ben megrendezett masters női és férfi erőe-
melő világbajnokságon aranyérmet szerzett 
masters 1. korcsoportban, 52 kg-os súlycso-
portjában. Az ezt megelőző Európa-bajnok-
ságon összetett Európa-bajnoki aranyérmet 
szerzett, és ő lett a mezőnyben az abszolút 
kategória 2. helyezettje. Októberben Gyulán 
rendezték meg a 25. Jubileumi Erőemelő 
Magyar Bajnokságot, ahol megszerezte a 
20. összetett Erőemelő Magyar Bajnoki 
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aranyérmét. Ebben a sportágban ezt a szin-
tet eddig még senki nem érte el Magyaror-
szágon. Ezzel az eredménnyel az abszolút 
kategória legjobbja lett, masters korosztá-
lyon belül az 52 kg-os súlycsoport magyar 
bajnoka, az abszolút kategória 1. helyezettje.

A magyar honvédség 86. Szolnoki Heli-
kopterbázis szakaszvezetőjének sportsike-
reire Martfű és egész Magyarország büszke 
lehet.

Önkormányzati sportelismerést vehetett 
át Sifu Kelemen Richárd, a tradicionális 
Wing Chun kung-fu mestere, a "puszta kéz 
mestere".

A 2013 júniusában, Tapolcán megrende-
zett Amatőr Harcművészeti Világbajnoksá-
gon, az MMA szabályok szerint megrende-
zett küzdelmek során második helyezést ért 
el, a kínai formagyakorlat kategóriában pedig 
világbajnoki címet szerzett.

2014-ben a Magyar Kung-fu Szakszövet-
ség Országos bajnokságán senior pusztake-
zes kategóriában első helyezést, Magyar 
Bajnok címet szerzett. Ez a verseny egyben 
a 2015. évi Kung-fu és Wusu Európa-bajnok-
ság kvalifikációja is volt. 

SPORT

Kelemen Richárd a szolnoki székhelyű 
Magyarországi Wing Chun Harcművészeti 
Egyesület 2011-ben alakult martfűi szakosz-
tályát vezeti. Tanítványai is szép eredménye-
ket szereztek országos bajnokságokon.

A felnőtt korosztályban versenyző Kis Vi-
oletta és Hegyes Bertalan János társas-
táncpáros is önkormányzati sportdíjat vehe-
tett át.

A Silver TSE versenyzői tizennyolcszoros 
magyar bajnokként képviselhetik országun-
kat Európa- és Világbajnokságokon, ahol 
2014-ben is megőrizték a középmezőnyben 
már kivívott helyüket. A Magyarországon ren-
dezett standard és tíz tánc versenyeket meg-
nyerték, legyen az ranglista, országos ver-
seny vagy magyar bajnokság. A legszebb 
nemzetközi eredményüket a Németország-
ban megrendezett tíz tánc világkupán sze-
rezték, az előkelő 9. helyen zárták a ver-
senyt. Számos elismerésben részesültek 
már Szentes város, a Magyar Táncsport 
Szövetség és egyéb szervezetek, valamint 
Martfű Város Önkormányzata által. 

Egyedüliként valósították meg junior 1 és 
junior 2-ben és ifi korosztályban, hogy egy-
szerre magyar bajnokok standard, latin és tíz 
tánc területen, hat esztendőn át. Egyedüli-
ként nyertek ugyanaznap ifi és felnőtt tíz tánc 
magyar bajnokságot, és egyedüliként sze-
reztek tíz tánc Európa-bajnoki 6. helyet ifi 
korosztályban.

A Magyar Táncművészeti Főiskola hallga-
tói december 26-tól  január 6-ig New York-
ban, Washingtonban, Philadelphiaban is be-
mutatták tehetségüket, februárban pedig újra 
a Magyar Bajnokságban bizonyíthatnak.

Edzőjük László Csaba.

Negyvenöt emlékérem és négy önkor-
mányzati sportkitüntetés fémjelzi, hogy 
2014-ben is sikeres évet zártak Martfű sport-
közösségei. Fáradságos munkájuknak, kitar-
tó szorgalmuknak és tehetségüknek köszön-
hetően több sportágban, sokan értek el me-
gyei és országos szintű eredményeket, erő-
sítve egyben városunk sportéletének jó hírét. 
A kiváló sporteredményekhez nekik és segí-
tőiknek is gratulálunk, és további sok sikert 
kívánunk!                         Herbály Jánosné

Szilveszter Kupa
Martfűn

A december 30. egyet jelent Martfűn a 
Szilveszter Kupával, amely 2014-ben is a 
Városi Szabadidős Kör szervezésében 
várta a labdarúgást kedvelőket, játékos-
ként vagy csak egy kis évbúcsúztató szur-
kolásra.

Mint minden évben, most is nagy ér-
deklődés előzte meg a tornát, így nem 
mindenki fért bele a 18 csapatos mezőny-
be. A környező települések csapatai hat 
csoportban mérkőztek meg egymással. A 
csoportokból az első két csapat jutott to-
vább az egyenes kieséses szakaszba. A 
döntőbe kerülő három csapat körmérkőzé-
sen döntötte el egymás közt, hogy 2014-
ben kié legyen a kupa. A küzdelmek végé-
re a PFF csapata bizonyult a legjobbnak, 
2. helyen végzett a Hajnal Csillag, 3. he-
lyezést ért el Cserkeszőlő csapata.

A megújult sportcsarnokban megren-
dezett Szilveszter Kupára sokan kilátogat-
tak nézőként is, bíztatva az óévet aktív 
sporttal búcsúztató játékosokat. 

I. PFF,  II. Hajnal Csillag, III. Cserke-
szőlő

Legjobb kapus: Pádár Arnold (PFF)

Gólkirály: Nagy Dániel (Hajnal Csillag)

Péter Lajos

Kyokushin karate – Új év, új kihívások
Közel ötven eseményről, köztük edző-

táborokról, vizsgákról és versenyekről em-
lékeztek meg a Victory Martfűi Kyokushin 
Karate klub tagjai évzáró ünnepségükön. 
A klub elnöke, Sensei Stefanovics József 
külön kiemelte, hogy 2014-ben az orszá-
gos pontversenyben ismét bajnok lett a 
Victory, ezennel 10. alkalommal. „Az or-
szág legeredményesebb klubja” címet, ki-
magasló hazai és nemzetközi eredmé-
nyeikkel érdemelték ki a martfűi karatésok.

Remélik, hogy 2015-ben sem lesz ez 
másképp, hiszen újabb kihívások állnak a 
versenyzők előtt. Az év legnagyobb ese-

ményének a négyévente megrendezendő 
Világbajnokság ígérkezik, melyet a karate 
hazájában, Japánban tartanak. Verseny-
zőinknek nem lesz könnyű kvalifikálniuk 
magukat a világversenyre, hiszen előtte 
még Európa legjobbjai közt kell bizonyíta-
niuk. Remélhetőleg jó néhányan ott lesz-
nek a Victoryból.

Egy újabb, tartalmas és mozgalmas év 
áll a klub előtt, bízunk benne, hogy 2014-
hez hasonlóan, idén is szép eredménye-
ket érnek el karatésaink! 

Körmöndi Lídia
Victory Martfűi Kyokushin Karate Klub
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Településünk decemberi, adventi ese-
ményei között számos ünnepi alkalom, így 
a Gyermekjóléti és Szociális Szolgáltató 
Központ ünnepi programjai valamint a 
Katolikus Egyházközség Mikulás ren-
dezvénye is a karácsonyra való készülő-
dés jegyében teltek.

Mikulás alkalmából a nehéz körülmé-
nyek között élő gyermekeket és szüleiket 
látták vendégül december 5-én a Gyer-
mekjóléti és Szociális Szolgáltató Központ 
munkatársai a szolgáltató központ klubhe-
lyiségében, a volt Mártírok úti iskola épüle-
tében. 

A házigazdákon túl, a meghitt hangulat-
ról Székácsné Tálas Gabriella és Papp 
Gergő gondoskodott, Mikulás és Kará-
csonyváró dalokkal szórakoztatva a ven-
dégeket. A Mikulásra várva, közös játékok 
is színesítették a gyerekek délutáni prog-
ramját. A szülők és a szolgálat idősklubjá-
ba járók, valamint a művelődési központ 
újonnan alakult főzőklubjának tagjai finom 
házi készítésű süteményekkel tették még 
gazdagabbá a családsegítő szolgálat Mi-
kulás ünnepét. 

Karácsonyváró – Martfűi klubok ünnepeltek 
Az adventi készülődés és az ünnepi ha-

gyományok jegyében, Mikulás és Kará-
csony alkalmából, közös, meghitt együttlé-
tekkel ünnepeltek decemberben a Városi 
Művelődési Központ és Könyvtár intézmé-
nyében évek óta működő közösségek.

2014 eseményeire, sikereire emlékez-
ve találkoztak egymással december 8-án 
a Könyvtár kiscsoportjai, a Rejtvényfejtő 
Klub, a Lapozó Olvasókör és a Filmklub 
tagjai.  Gyertyát gyújtottak, ünnepeltek, és 
örömmel fogadták az általános iskolások 
kórusának ajándékba szánt előadását. 

Köszöntésekben, baráti jókívánságok-
ban bővelkedett a Martfűi Mozgássérültek 

Egyesületének december 4-i találkozója 
is. Baráti közösségüket dr. Papp Antal pol-
gármester is köszöntötte, majd a meghí-
vott társklubok tagjaival együtt, terített asz-
talok mellett, kiváló társaságban, jó hangu-
latban töltve zárták le az óévet. Az elmúlt 
esztendő eredményeit, emlékezetes prog-
ramjait felsorolva már a jövő évi tervekről 

is szó esett, a legfontosabb azonban, ami 
nem csak karácsony táján fontos számuk-
ra, az a ragaszkodás, a törődés és a sze-
retet.

Fenyőünnepre gyűltek össze  decem-
ber 10-én a Martfűi Városi Nyugdíjas 
Egyesület tagjai is, akik az év számos kö-
zös  ünnepe, rendezvénye, kirándulása 

után mindig szívesen osztják meg egy-
mással az adventi ünnepkör örömeit is. 
Ajándékműsor is színesítette a klub kará-
csonyát, melyet az általános iskolások 
hoztak szeretettel, versekkel, dalokkal 
megtöltve az ünnep délutánját.  A nyugdí-
jas baráti közösség 2014 klubéletének leg-
szebb pillanatait, eseményeit is felidézve 
töltötte együtt az év utolsó összejövetelét, 
egymásnak meghitt, boldog karácsonyi 
ünnepet kívánva.

Magyar Mária

A Mikulás december 7-én a Szent Ta-
más-templomba is ellátogatott, örömet 
okozva az ünnepi szertartáson résztvevő 
gyermekeknek. Az adventi ünnepkörről, 
Szent Miklós püspök életéről Kovácsik An-
tal diakónus beszélt, és ahogyan ezen a 
hétvégén szinte minden családban, intéz-
ményben, Mikulásváró versek is elhang-
zottak. A katolikus szertartás végén cso-
maggal is megajándékozta a Mikulás a 

gyermekeket, meghitt együttléttel zárva a 
Katolikus Egyházközség Szent Miklós 
napi ünnepét.

Karácsonyi ünnepet tartottak decem-
ber 19-én a Gyermekjóléti és Szociális 
Szolgáltató Központ idősklubjának látoga-
tói számára, melyre a családsegítő szol-
gálatot igénybevevő gyermekeket is vár-
ták. Délutáni vendégség, közös játék, kéz-
műves foglalkozások töltötték meg az ün-
nep meghívottjainak rendezvényét, me-
lyen a fenyőfa közös feldíszítése is kará-
csonyi hangulatot varázsolt. Magyar Mária

Mikulás- és karácsonyváró közös ünnepeink 
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„DORKA ÉS A CSODATALLÉR“

OKTATÁS

Meseszereplők, táncosok, énekkaro-
sok, összesen 320-an tették élmény dús-
sá, játékukkal, dalaikkal, táncaikkal az ál-
talános iskola karácsonyi mesejátékát, 
mely hosszú évek óta, 11. alkalommal 
végződik vastapssal, sikereket és őszinte 
elismerést hozva valamennyi résztvevőjé-
nek. A Martfűi József Attila Általános Iskola 
és az idén húszesztendős Tehetséges Ta-
nulókért alapítvány rendezésében tanu-
lók, pedagógusok, szülők és segítő, támo-
gató intézmények, óvodák, vállalkozások 
példaértékű összefogása hozott újabb je-
lentős bevételt az iskola alapítványának.

Az előadás a Dorka és a Csodatallér cí-
met kapta, a Charlie és a csoki gyár című 
népszerű amerikai film (2005) történetét 
feldolgozva Martfű művelődési központjá-
nak színpadán. 

A tavalyi mesejáték óriási, 280-as sze-
replőgárdáját újabb rekordszámmal meg-
döntve, 320 tanuló közreműködésével, két 
felvonásban, öt alkalommal bemutatott 
előadást 1200 néző tekintette meg, mely 
szintén meghaladja az előzőeket. A sike-
res produkciót a családokon túl környék-
beli iskolai osztályok és helyi óvodások is 
megtekintették.

A tőlük megszokott, utánozhatatlan 
odaadással vették ki részüket a lebonyolí-
tásban, a sütemények készítésében a 
Szülői Munkaközösség tagjai, a sikeres 
produkciót mindennel kiegészítve a gyere-
keket felkészítő tanárok színfalak mögötti 
munkáját, mely a számok tükrében, ko-
moly logisztikai feladatként is megállta a 
helyét. 

A fellépő tanulók ezúton köszönik isko-
lájuk tanári karának segítségét, odaadó 
felkészítő munkájukért kiemelve Vatai 
Zsigmondné, Földi Edina igazgatónő, Me-
lis Pálné, Boros Krisztina, Iglódiné Mészá-
ros Ágnes, Hegedűs Edit és Hegedűs-Ko-
vács Szilvia nevét. 

A cél, melyet immáron húsz esztendeje 
tűzött ki az általános iskola alapítványa, 
évről évre szép eredményekben mutatko-
zik meg, az utóbbi évek mesejátékaival 
pedig egyre nagyobb léptekkel halad elő-
re, a tehetséges tanulók támogatását szol-
gálva.

Ami a bevétel mellett is jelentős siker, 
hogy az igényes díszletekkel, jelmezekkel, 
vidám tánc- és énekprodukciókkal 
színesített fellépések felejthetetlen per-
cekkel gazdagították a szereplők iskolai 
élményeit is.

A sok munkával, önzetlen segítséggel, 
és összefogással megvalósult karácsonyi 
mesejáték valamennyi segítőjének, közre-
működőjének, résztvevőjének, támogató-
jának és nézőjének hálás szívvel mond 
köszönetet Földi Edina igazgatónő vala-

mint Sulák Tiborné Erika kuratóriumi el-
nök, külön kiemelve az iskola tanulóinak 
rendíthetetlen szorgalmát és kiváló szín-
padi teljesítményét.           

Magyar Mária

Karácsonyi mesejáték a közös iskolai célokért

Az országos versenyre is eljuthatnak 
azon alkotói gyermekpályázat martfűi 
résztvevői, akik rajzban, fotón vagy prózá-
ban mutatják be a környezetükben találha-
tó nevezetes épített vagy természeti érté-
kek valamelyikét. Az országos pályázat 
helyi szervezői, lebonyolítói, a Martfűi Vá-
rosszépítő Egyesület tagjai ezúton hívják 
fel az alkotókedvű helyi fiatalok figyelmét a 
Hungaria Nostra 2015-re kiírt pályázatára, 
feltételeire, a legjobb munkák jutalmazá-
sán túl kiemelve az országos megmutat-
kozási lehetőséget és részvételt egy kü-
lönleges, élménydús nyári táborban.

„Írd meg, fotózd, vagy rajzold meg ne-
künk, mi kiállítjuk!” – hirdeti a Város- és Fa-
luvédők Szövetsége (Hungaria Nostra) 
idei, 1993 óta 22. alkalommal elindított pá-
lyázata, melyet a helyi városszépítők már 
közzétettek az általános iskolások köré-
ben is.

– Az általunk meghirdetett versenyre 
beérkezett munkákat hozzáértő szakem-
berekkel zsűriztetjük, jutalmazzuk, majd a 
legjobbakat feljuttatjuk az országos ver-

„Fiatalok az épített és természeti környezet 
védelméért 1993 – Pályázati felhívás 2015”

senyre  A pályamunkákat 2015. január 30-
ig kérjük leadni a Martfűi József Attila Álta-
lános Iskola pedagógusainál – tájékozta-
tott az egyesület vezetője, Vinczéné Ba-
logh Magdolna, hozzátéve, hogy minden 
nevező diáknak jó ötletet, sikeres megva-
lósítást kíván. 

.

Tájékoztatjuk kedves olvasóinkat, 
hogy a Martfű Magazin következő 
lapszáma várhatóan február 19-én, 
csütörtökön jelenik meg. Írásaikat, 
hirdetéseiket február 13. péntekig 
juttathatják el szerkesztőségünkbe.
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Misztótfalusi Kis Miklós emlékére
Misztótfalu református közössége a te-

lepülés szülötte, Misztótfalusi Kis Miklós 
félalakos szobrának felállítására készül. 
Az egyetemes magyar kultúra, a rene-
szánsz korának nagy alakjaira emlékezte-
tő, sokoldalú, rendkívüli személyiség, be-
tűművész, nyomdász, tudós, művelődés-
politikus, fordító és író emlékét szobor 
még nem őrzi. A megvalósításához szük-
séges összeg előteremtéséhez, a mára-
marosi kisváros testvértelepüléseként, mi, 
martfűiek is hozzájárulhatunk.

Ecsedi Árpád, a szobor létrehozását 
kezdeményező Misztótfalui Református 
gyülekezet lelkésze december végi levelé-
ben, Deák Árpád nagyváradi szobrászmű-
vésszel egyeztetve, arról tájékoztatta a 
martfűi önkormányzatot, hogy az előké-
születek a tervezett szerint haladnak, már-
ciusban sor kerülhet a 85 cm magas, 
bronzból készülő szobor leleplezésére.

Az önkormányzat Oktatási, Művelődé-
si, Sport, Civil és Egyházi Kapcsolatok Bi-
zottsága valamint a Martfűi Református 
Egyházközség, csatlakozva az immár 
nemzetközivé váló adománygyűjtéshez, 
2015. első napjaiban országos felhívást 
tett közzé a jeles magyar személyiséget 
megörökítő szobor felállításának támo-
gatására. A felhívást Rágyanszky István, 
a bizottság elnöke, Kupai-Szabó Kornél 
református lelkipásztor és dr. Papp Antal 
polgármester is ellátta kézjegyével.

A támogatás adománygyűjtő alszámlá-
ra is eljuttatható. Az önkormányzat szám-
láját kezelő CIB Banknál erre a célra nyitott 
alszámla száma: 10700309-66893729-
51300009, elnevezése: ”Misztótfalusi KM 
AD”.

Az adománygyűjtésben elől járva, a 
Martfűi Református Egyházközség az Ad-
venti hangverseny teljes bevételét e ne-
mes cél megvalósítására fordítja.

– Misztótfalusi Kis Miklós sok tekintet-
ben újat alkotott. A mai digitális világban 
furcsa betűtípusokról és nyomdáról be-
szélni, Misztótfalusi Kis Miklós azonban az 
egyike volt azoknak, akik ennek a mai 
technikának a kialakítását végezték.

Az Aranyos Biblia kiadása miatti egyhá-
zi meghurcoltatását követő rehabilitációjá-
ra 2000-ben került sor. Ezt követően, 2014 
tavaszán Misztótfalu önkormányzata a te-
lepülés díszpolgárává választotta. Ősszel 
pedig már örömmel számolt be Ecsedi Ár-
pád református lelkész a Misztótfaluba 
utazó martfűi önkormányzati küldöttség 
tagjainak arról, hogy szobrot kívánnak állí-
tani a város neves szülöttének, a szemé-
lyéhez köthető tárgyi emlékeket bemutató 
múzeum előtt.

Nagytiszteletű úr terveikről levélben is 
tájékoztatta a martfűi önkormányzatot, 
megteremtve a lehetőségét, hogy kifejez-
zük az elismerésünket és hálánkat az 
egyetemes magyar kultúra nagy egyéni-
ségének – tájékoztatott a támogatási felhí-
vás előzményeiről Rágyanszky István a 
2014. november 20-i képviselőtestületi 
ülésen.

A Martfűn túlmutató adománygyűjtési 
akcióra vonatkozó elképzelést az időköz-
ben megújult képviselőtestület is támogat-
ja, lehetővé téve a tragikus sorsú nyelvújí-
tó bibiliafordító, kiváló, nagy nyomdásze-
gyéniségről készülő szobor felállításának 
segítését.

* * *
Misztótfalusi Kis Miklós 1685-ben meg-

jelentette magyar nyelvű Bibliáját Amszter-
damban. Felülvizsgálta a Károlyi-fordítást, 

előteremtette a kiadás anyagi feltételeit és 
korszerű helyesírást alkalmazott a 3500 
példányban megjelenő biblia kiadásánál. 
Külön kiadta az Újszövetséget és a Zsoltá-
rok Könyvét is.

1689-ben felszámolta amszterdami 
műhelyét és nyomdaalapítási tervvel tért 
haza Kolozsvárra. Végül a református 
egyház nyomdáját kapta meg, aminek a 
betűkészletét felújította, s elkezdte a 
könyvkiadást is.

Öntudatos viselkedése maga ellen for-
dította a református egyház néhány veze-
tőjét, akik megtámadták a Biblia új fordítá-
sát. Ennek védelmében jelentette meg 
1697-ben latinul az Apologia Bibliorum-ot, 
melyben a fordításban levő változtatáso-
kat és a helyesírást indokolta meg. 1698-
ban adta ki önigazoló, ellenfeleit leleplező 
röpiratát „Maga személyének, életének és 
különüös cselekdeteinek mentsége...” 
címmel. Az enyedi zsinaton állításainak 
visszavonására és az eklézsia megköve-
tésére kényszerítették. 1702-ben Kolozs-
várott halt meg testben és lélekben meg-
gyötörve.                      Herbály Jánosné

Adventi hangverseny egy sikeres karnagyi 
pályafutás lezárásaként

Hagyományosan, Adventi hangver-
sennyel koronázta meg a 2014-es szak-
mai évét a Martfű Városi Nőikar, 2014. de-
cember 14-én délelőtt a Martfűi Reformá-
tus Templomban, délután pedig a Szent 
Tamás-templomban. Az igényes kórusmu-
zsika és a közelgő ünnep jegyében össze-
állított repertoár bensőséges karácsonyi 
hangulattal emlékeztetett Jézus születé-
sének örömére.

Délelőtt, a Református Templomban 
Kupai-Szabó Kornél lelkész tartott Isten-
tiszteletet, délután, a katolikus templom-
ban Kovács János nyugalmazott tábori lel-
kész misézett.

Az egyházi alkalmakat mindkét gyüle-
kezetben a város női kórusának előadása 
követte. A műsorban Bárdos, Karai, Gou-
nod, Delibes, Lightfoot és Wolf kórusmű-
veket hallhattunk a karácsonyi ünnepkör, 
az advent jegyében. A kórust zongorán 
Baloghné Szabó Tímea és Almainé Szabó 
Gabriella kísérte, Bozorádi János karnagy 
vezényletével.

Az egyházi és ünnepi jelentőségén túl, 
egy meghatározó korszak lezárását is je-
lentette ez a hangverseny a Martfű Városi 
Nőikar számára; Bozorádi János karnagy, 

35 éves kórusvezetői tevékenysége befe-
jezéseként, utolsó alkalommal dirigálta a 
nőikart.

A kórusmuzsika népszerűsítéséért 
végzett fáradhatatlan és elkötelezett mun-
kájáért az önkormányzat nevében dr. 
Papp Antal polgármester a hangverseny 
hallgatósága előtt is elismerését fejezte ki. 
A köszönő szavak sorát Gonda Istvánné 
vette át, szeretettel idézve a Martfű Városi 
Nőikar a megyei zenei életben is kiemelke-
dő tevékenységét, a sikeres hangverse-
nyeket, amelyek az elérhető legnagyobb 
minősítésig, a „Hangverseny Cum Laude” 
címig vitték az évtizedek során igazi kö-
zösséggé forrott kórust.

Bozorádi János több évtizedes kiváló 
ének-zene pedagógusi munkája során ge-
nerációk nőttek fel a kezei között az 
együtténeklés örömében, a zene szerete-
tében. A személyiségéből fakadó szerény 
búcsúzást a kórus tagjainak is sikerült em-
lékezetessé tenni, a torta és az ajándékok 
mellett sok-sok szép gondolattal, emléke-
zéssel a jó hangulatú próbákra, a sikeres 
fellépésekre, a nőikarral együtt töltött, 
szép évtizedekre.

Herbály Jánosné 



19

PROGRAMAJÁNLÓ

VÁROSI
MŰVELŐDÉSI
KÖZPONT
ÉS KÖNYVTÁR

Az intézmény 
nyitvatartási rendje:

hétfőtől - péntekig 8.00 - 
20.00 óráig,

szombat - vasárnap 
rendezvények szerinti 

nyitva tartásban.

Tel.: (56) 450-146, 450-
552

MARTFŰ

Január 24. szombat, 20 óra: 
Bor és Jazz Martfűn – borest
Vendég: Balga családi pincészet, Eger
Zene: Ábel Viktor és Ábel Szilvia, Borvirág 
népzenei együttes
Szervező: Suszter Kávézó, Tea- és Borte-
rasz Belépő: 2500 Ft/fő

Január 29. csütörtök, 11 óra:
MUZSIKÁS EGYÜTTES
Az előadáson a rendkívül gazdag Kárpát-
medencei hagyományos népzenével: a 
különböző néprajzi területekről származó 
keserves és táncdallamokkal, csujogatás-
sal, lakodalmas muzsikával ismertetik 
meg a gyerekeket, miközben a népi hang-
szerek bemutatására és a közös éneklés-
re is sort kerítenek.
Az általános iskolai filharmónia bérletso-
rozat előadása.

Január 29. csütörtök 14 óra: 
„Őseink tudása” sorozat 3. foglalkozá-
sán Molnár Jánosné Borika, szövőoktató 
a szövés történelmével együtt megismer-
tet minket a különböző típusú szövésre 
használt eszközökkel, szövőszékekkel és 
a hagyományos technikákkal.
Támogató: Közigazgatási és Igazságügyi 
Hivatal Szervező: Martfűi Hely- és Ipartör-
téneti Gyűjtemény

Január 31. szombat, 17 óra:
A Martfűi Triatlon és Úszó Klub évérté-
kelő ünnepsége.

Február 1. vasárnap: 
Megyei sakk bajnokság.

Február 3. kedd, 10 óra:
Baba-mama klub első foglalkozása a 
Gyermekkönyvtárban
Téma: Az otthon készíthető játékok.
Vezeti: Dávid Tünde védőnő
Minden kedves érdeklődőt szeretettel vá-
runk. A részvétel díjtalan!

Február 5-8: 
A Victory Martfűi  Kyokushin Karate Klub 
téli edzőtábora

Február 8. vasárnap:
II. Victory Gála - kyokushin karate ver-
seny. 
A verseny indulói a város utánpótlás korú 
karatékái. A házi bajnokságot megnyitja: 
Sensei Stefanovics József, a Victory 
Martfűi K.K.K. elnöke. Szeretettel várunk 
minden érdeklődőt!

Február 9. hétfő, 9.35 óra:
W. A. Mozart: Szöktetés a szerájból
Opera keresztmetszet jelmezekkel, a 
Szolnoki Szimfonikus Zenekar és ének-
művészek közreműködésével. Karmester 

és művészeti vezető: Gulyás Nagy 
György  
Ismét egy újabb operát ismerhetnek meg 
a fiatalok, a legizgalmasabb  pillanatokra, 
jelenetekre koncentrálva, mely a minden 
akadályon győzedelmeskedő hűségről, a 
szerelemről és az emberségről szól. 
Ugyanakkor képet kapnak a kor stiláris, 
kulturális hátteréről, és természetesen a 
mozarti muzsika értékeit is érvényre jut-
tatja az előadás.
A középiskolai filharmónia bérletsorozat 
előadása.

„Kultúrházak éjjel-nappal” 
programsorozat  
rendezvényei

Február 13. péntek, 17-20 óra:
Valentin Napi tini disco – az általános is-
kola felső tagozatos diákjainak. Progra-
mok: Cupido postája, Játékok, Vidám fo-
tósarok. Szerelmes falatok  és koktélok a 
Suszter Kávéház kínálatában.
A buli házigazdája a Martfűi Ifjúsági Cso-
port.
A Martfűi Hely és Ipartörténeti Közér-
dekű Gyűjtemény kiállításainak tárlatve-
zetése /igény szerint/ 10-17 óráig.

Február 13. péntek, 20 óra:
Felolvasó éjszaka fiataloknak a Könyvtár-
ban 

Február 14. szombat, 17 óra
Bálint napi táncház
Zenél: Borvirág zenekar. Házigazda: 
Martfűi Néptáncegyüttes.
Könyv vásár a Városi Könyvtár kínálatá-
ban.

Február 15. vasárnap, 13-17 óra:
Babaruha börze az intézmény pódium-
termében.
Gyermekkönyv vásár a Városi Könyvtár 
kínálatában

Február 21. szombat, 20 óra:
Borest az Albert Pince és Vinotéka szer-
vezésében

A februári bor és jazz est vendége a boros 
világ méltán nagyra becsült személyisé-
ge, a francia származású  Berecz Stefa-
nie, 2014 Borászok Borásza. Tarcalról, 
Tokaj-Hegyaljáról látogat el Martfűre.

Február 21-22: 
LEMangURIA Szabad mozgás, Lélek-
tánc, Testtudatosság Tanoda tanítóinak 
találkozója.

Február 25. szerda, 14 óra:
Mesevetélkedő a szolnoki Napsugár 
Gyermekházzal közös szervezésben.

„Vígszínházi esték”
Február 11. szerda:

Shakespeare: Julius Caesar – dráma 
két részben. Főbb szerepekben: Hege-
dűs D. Géza, Stohl András. Jegyárak: 
3000 Ft, 3500 Ft + útiköltség. Információ: 
30/265-5012, 56/450-146.

KÖNYVTÁRI PROGRAMOK
Január 14. szerda, 18 óra: Filmklub – „Sors-

fordító január” sorozat: Téli ven-dég
Január 16. péntek, 17 óra: Mesélde min-

denkinek
Január 21. szerda, 18 óra: Filmklub -

„Sorsfordító január” sorozat: Hósüti
Január 22. csütörtök, 10 óra: Danolda – ze-

nés baba-mama foglalkozás
Január 28. szerda, 18 óra: Filmklub „Sors-

fordító január” sorozatunkban a Dina va-
gyok című film.

Február 2. Hétfő, 15.30: Lapozó Olvasó-
kör foglalkozása – 125 éve született Kner 
Imre nyomdász, tipográfus, könyvmű-
vész.

Február 4. szerda,18 óra: Filmklub
Február 9. hétfő, 15 óra: Rejtvényfejtők 

Klubja
Február 11., szerda, 18 óra: Filmklub
Február 13. péntek, 20 óra: Felolvasó este
Február 15. vasárnap, 13-17 óra: Könyvvá-

sár
Február 18. szerda, 18 óra: Filmklub
Február 20. péntek, 17 óra: Mesélde – me-

sehallgatás a gyermekkönyvtárban.
Február 25. szerda, 18 óra: Filmklub
Február 26. csütörtök, 10 óra: Danolda  

Ünnepi hangulattal, karácsonyi dalla-
mokkal, színvonalas tánc és ének produk-
ciókkal várta közönségét december 16-án 
a hagyományos Adventi Gála, a Művelő-

dési Központ és a város művészeti cso-
portjainak ajándékműsora. A fellépők erre 
az alkalomra összeállított műsorszámok-
kal kedveskedtek a gála közönségének.
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